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Agendapunten 
 

1 Goedkeuring verslag raadscommissie 7 juni 2022 

    
Voorzitter Poffé heet iedereen van harte welkom op de raadscommissie. Hij excuseert zich voor 
de vertraging en zijn slechte internetverbinding. Hij geeft aan dat hij netwerkproblemen heeft en 
vraagt aan de heer Poelaert of die wenst over te nemen indien er problemen zijn. De heer 
Poelaert bevestigt dit. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of het voor de aanwezige raadsleden in orde is dat deze raadscommissie 
opgenomen wordt voor de verslaggeving. Hij vraagt of er iemand problemen mee heeft. Hij geeft 
aan dat dit ook vorige keer gevraagd werd. Hij geeft aan dat alle raadsleden het verslag van de 
vorige commissievergadering van 7 juni ontvangen hebben. Hij vraagt of er daar vragen of 
opmerkingen bij zijn. Hij geeft aan dat er vastgesteld werd dat het een letterlijke verslaggeving is. 
Hij verleent het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout wenst de voorzitter en de personen die het verslag hebben opgesteld te 
feliciteren. Hij geeft aan dat dit een voorbeeld van een verslag is zoals dit zou moeten zijn. Hij 
heeft dit daarnet in de bureauvergadering  eveneens aangehaald. Hij zegt dat de kwaliteit van de 
audiovisuele verslagen van de provincieraad echt ondermaats zijn. Maar hij geeft aan dat dit 
verslag een voorbeeld is van hoe de verslaggeving eigenlijk voor alle vergaderingen zou moeten 
zijn. Hij wenst de betrokkenen proficiat. 
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Voorzitter Poffé bedankt de heer Smout. Hij geeft aan dat hij de felicitaties zal overmaken aan de 
administratie. Hij zegt dat zij daar veel tijd hebben ingestoken. Hij concludeert dat het verslag dan 
goedgekeurd kan worden. 
 
 

Het verslag van de raadscommissie van 7 juni 2022 is goedgekeurd 

 
 
Voorzitter Poffé geeft aan dat er nog een extra document is bij agendapunt 11 in verband met de 
wijziging van de Rechtspositieregeling en het arbeidsreglement voor niet-onderwijzend 
provinciepersoneel. Het gaat over het protocol van de vakbonden van het bijzonder 
onderhandelingscomité. De voorzitter wenst ook te vragen of de vergadering akkoord kan gaan  
om het punt 12 rond het advies van de jaarrekening 2021 van Vera vooruit te schuiven in de 
agenda. Hij stelt voor eerst de agenda van afgelopen week af te werken. Nadien kan dan de 
vergadering van vandaag opgenomen worden, maar hij stelt voor om dan als eerste punt 12 te 
behandelen omdat de accountant die hierrond een toelichting zal geven vandaag aanwezig is. Hij 
vraagt of iedereen hiermee akkoord is. 
 
De raadsleden bevestigen dat ze hiermee akkoord gaan. Voorzitter Poffé bedankt hen hiervoor.  
 

2 Jaarrekening 2021 (vervolg) 

 
Voorzitter Poffé stelt voor verder te gaan met de agenda van afgelopen week. Hij geeft aan dat 
de bespreking aanbeland was bij de investeringsprojecten vanaf bladzijde 69. Hij vraagt of de 
bespreking verder gaat blad per blad. 
 
De heer Smout geeft aan dat hij denkt dat dit het beste is. 
 
Voorzitter Poffé geeft aan dat de bespreking start op bladzijde 69 en vraagt of er daar 
opmerkingen bij zijn. Hij gaat verder tot bladzijde 72. 
 
De heer Smout geeft aan dat hij op bladzijde 71 een vraag heeft. Voorzitter Poffé verleent hem 
het woord. De heer Smout zegt dat er altijd enige vertraging op zit. Hij vraagt dus om liefst niet te 
snel de pagina’s verder te zetten. Voorzitter Poffé excuseert zich hiervoor. 
 
De heer Smout geeft aan dat hij vorige week deze opmerking ook al aangehaald heeft, maar dat 
de vergadering toen werd beëindigd wegens tijdsgebrek. Het gaat over de investeringen in 
materiële vaste activa: namelijk wegen en andere infrastructuur staat er. Maar het project handelt 
hier over integraal waterbeleid, hij veronderstelt dus dat dit inderdaad ook met waterlopen te 
maken heeft. Hij stelt vast dat er amper 464.033 euro gerealiseerd is, waar er nog 3.206.993 euro 
te realiseren is. Met andere woorden is er amper 15% uitgevoerd. Hij vraagt of dit misschien 
toegelicht kan worden. Hij geeft aan dat de heer Tobback misschien anders nog gelijk zou 
kunnen hebben dan dat er niet meer gebeurd is dan de 50 meter van de Ijse open te leggen. Hij 
zou graag weten wat de oorzaak hiervan is en hoe dit in de toekomst bijgebeend zal worden.  
 
De heer Poffé verleent het woord aan gedeputeerde Nevens. 
 
Gedeputeerde Nevens wenst hier graag wat toelichting over te geven. Hij geeft aan dat iedereen 
weet dat dat niet het enige is wat de dienst waterlopen doet. Het gaat hier over specifieke 
investeringsprojecten die opgestart worden in de schoot van andere projecten. Het project van de 
Ijse is er zo één waar de provincie meefinanciert, maar waar de gemeente Overijse, Aquafin en 
enkel partners de hoofdindieners zijn. De provincie stelt middelen beschikbaar omdat ze als 
waterloopbeheerder deel uitmaken van dat project. Dit project is ook onderdeel van een groter 
geheel. Maar daarnaast heeft de provincie ook structurele werken rond integraal waterbeheer, zo 
zijn er de erosieprojecten, het reguliere onderhoud. Daaraan worden jaarlijks honderdduizenden 
euro’s geïnvesteerd om waterlopen te ruimen, te vrijwaren van zwerfvuil, te maaien en ook 
structureel een aantal werken aan te doen. Of na zwaar onweer ingekalfde oevers te verstevigen, 
omgevallen bomen aan waterlopen te ruimen omdat ze de doorstroom verhinderen. Dit is maar 
één facet van investeringen die door de dienst waterlopen gebeuren. Daarnaast zijn er nog een 
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aantal andere projecten lopende waarin de provincie wacht op vergunningen, grondinnames, …. 
Dit zijn projecten die lopen over de volledige legislatuur en vaak zelfs al in een vorige legislatuur 
opgestart zijn, maar die hun beslag nog moeten kennen. De gedeputeerde kan er inkomen dat 
het allemaal beter wat sneller en vlugger zou gebeuren. Hij beaamt dit en geeft aan dat dit ook 
één van zijn frustraties is. Daarom werden ook nieuwe medewerkers aangesteld om de 
processen te versnellen. Maar er zijn wel een aantal factoren waar rekening mee gehouden moet 
worden, zoals bijvoorbeeld iemand die niet bereid is zijn grond vrijwillig te verkopen aan de 
provincie om een bufferbekken of een overstromingsgebied te realiseren of een meandering van 
een waterloop uit te voeren. Dan kan de betrokkene in beroep gaan en aangeven dat hij niet 
akkoord gaat met de prijs. Maar dat vertraagt de procedures. Maar net zoals een particulier moet 
de provincie ook bouwvergunningen aanvragen. Dat kent zijn proces en zijn beslag. Ook al wenst 
de provincie sneller te schakelen, de procedures hebben hun tijd nodig en daar kan de provincie 
helaas niets aan veranderen. Heel veel projecten zitten ook bij de wateringen. De wateringen zijn 
waterloopbeheerders die weliswaar gedeeltelijk onder auspiciën van de provincie werken wat de 
financiering betreft. De provincie geeft leningen zonder intresten aan de wateringen die de 
projecten indienen. Maar ook de wateringen moeten vergunningen aanvragen, maar ook de 
wateringen moeten adviezen aanvragen, enzoverder. Dit maakt het ganse geheel van werken 
soms wat moeilijker en vertraagt een aantal investeringsprojecten. Maar iedereen pleit er samen 
voor om en sneller en meer te laten doorgaan. En de oorzaak ligt zeker niet altijd bij de provincie. 
 
De heer Smout vraagt waar de provincie denkt te eindigen. De legislatuur is nog twee jaar en 
momenteel is amper 15% gerealiseerd. Waar denkt de provincie te eindigen binnen 2 jaar met 
die 3,6mio euro. 
 
Gedeputeerde Nevens zegt dat de ambitie was om 12 projecten te realiseren. De provincie wenst 
dat ambitieniveau te verhogen ook in het kader van de beschikbaarheid van mensen. Er lopen 
momenteel nog een aantal aanwervingen en er komen ook nog een aantal ingenieurs bij. De 
ambitie is om 16 projecten te finaliseren. Er zijn een aantal projecten die hun beslag al gekend 
hebben. En verder wordt er ook aan nieuwe projecten op wateroverlast en op integraal 
waterbeleid ingezet. Zo zijn er de projecten rond droogte. Er is nu een project in Sint-Pieters-
Leeuw waar zowel water gebufferd als bijgehouden wordt, zodat landbouwers in de toekomst niet 
in problemen geraken. Vanuit dat buffervermogen kunnen landbouwers water gebruiken. De 
provincie is dus mee in het verhaal en dit staat in lijn met het Vlaamse beleid rond integraal 
waterbeleid. De gedeputeerde geeft aan dat het misschien geweten is dat op Vlaams niveau er 
gekeken wordt naar het versnipperde waterlandschap en de rol van de wateringen om dit te 
herevalueren. Bedoeling is om wat betreft de waterlandschappen het voorbeeld van Nederland te 
volgen en naar grotere entiteiten te gaan die bevoegd zijn om het waterbeheer te doen in de 
provincie. Alleen moet daar nog wetgevend werk rond gebeuren voor dit zijn beslag zal kennen. 
Maar de gedeputeerde hoort toch in de wandelgangen dat er oplossingen gezocht worden om de 
versnipperingen te niet te doen. Om er zo voor te zorgen dat er minder spelers zijn. Zodat er 
meer met één visie gewerkt kan worden en projecten gerealiseerd kunnen worden.  
 
De heer Smout geeft aan dat hij dat laatste enkel maar kan beamen vanuit vorige legislaturen. 
Toen werd ook de aanpak voorgesteld om per stroombekken of een gedeelte van het 
stroombekken het beheer bij één partner te brengen. Hij geeft aan dat dit volgens hem de 
oplossing is. Het is onmogelijk dit te versnipperen aan diverse beheerders zoals het nu nog 
steeds voor een stuk is. Hij spreekt uit dat er momenteel enkel gehoopt kan worden dat dit zo 
snel mogelijk gebeurt en dat er dan ook werk van wordt gemaakt. De heer Smout bedankt 
gedeputeerde Nevens voor zijn antwoord. 
 
Gedeputeerde Nevens zegt dat dit graag gedaan is. Voorzitter Poffé dankt de sprekers. Hij vraagt 
of er nog vragen zijn. 
 
De heer Zelderloo geeft aan dat hij nog een vraag heeft. De voorzitter Poffé verleent het woord 
aan de heer Zelderloo. 
 
De heer Zelderloo wenst ook een verduidelijking te vragen op bladzijde 71. Het gaat eveneens 
over de investering in de materiële vaste activa. Bij terreinen en gebouwen is er in het 
meerjarenplan reeds negenduizend driehonderd en zoveel euro’s gerealiseerd en staat er nog 
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707.585 euro te realiseren. Als hij dit goed berekent wil dit zeggen dat 1% al gerealiseerd is en er 
nog 99% openstaat. Hij vraagt wat dit juist behelst. 
 
Gedeputeerde Nevens geeft aan dat hij dit eens zal moeten bekijken. Er zijn een aantal projecten 
waar in het verleden al beslissingen in genomen zijn en waar soms deels al subsidies voor 
verworven zijn. Maar waar de projecten nog niet volledig uitgevoerd werden. Hij geeft aan dat de 
heer Zelderloo ook nog op de hoogte zal zijn dat er in Huizingen een project lopende is rond de 
Molenbeek waar er plannen zijn om de beek op het gebied van het provinciedomein van 
Huizingen terug open te leggen. Dit kadert in een strategisch project. Daar werd ooit een 
beslissing rond genomen om daar in een groter geheel werk van te maken. Dat zijn projecten 
waar al visies rond gevormd zijn, daar zijn al gedeeltelijk voorontwerpen van gemaakt, maar die 
zijn nog niet geconcretiseerd. Maar die projecten zitten wel bij de uit te voeren werken. De 
gedeputeerde zou daar ook graag in deze legislatuur stappen vooruit willen zetten om hier op het 
terrein iets rond te realiseren. 
 
De heer Zelderloo vraagt of in het verslag opgenomen kan worden wat de nog te realiseren 
projecten inhouden. 

 
Toevoeging aan het verslag: 
“Met de begrote 716.921 euro kunnen er grondverwervingen gerealiseerd worden voor 
volgende projecten: GOG Tieltse Motte te Tielt-Winge, GOG Elsemheide te Beersel, GOG 
Tangebeek te Grimbergen. GOG Hunderenveld te Dilbeek. GOG Grote Weide te Halle, 
Vismigratieknelpunt papiermoleken te Bierbeek, GOG langs Dormaelbeek te Landen en 
GOG’s Kleine Molenbeek te Meise en Londerzeel. De totale geraamde kost voor de 
grondverwervingen horende bij deze projecten ligt waarschijnlijk hoger dan 716.921 euro. Met 
dit geraamd bedrag wordt getracht om deze legislatuur zo veel mogelijk van deze gronden te 
verwerven.” 

 
 
Gedeputeerde Nevens bevestigt dit. Voorzitter Poffé vraagt of er verder gegaan kan worden naar 
de volgende pagina. Hij start de bespreking. Hij overloopt de verschillende pagina’s. Hij komt op 
pagina 79 bij het rapport over de financiële schulden. De voorzitter verleent het woord aan de 
heer Kuczynski. 
 
De heer Kuczynski bedankt de voorzitter. Hij heeft een algemene vraag of opmerking. Hij zegt dat 
de provincie verschillende leningen opgenomen heeft. In de financiële nota leest hij dat de laatste 
lening opgenomen is op 20 jaar. Momenteel is de gemiddelde rentevoet 0,69%. Momenteel is er 
een context van inflatie en stijgende rentevoeten. Hij vraagt of er in de komende maanden of 
jaren nog nood is om nieuwe financieringen te doen en wat is de visie hierrond. Hij denkt dat dit 
momenteel belangrijk is om hierover na te denken met de stijgende rentevoeten. Zeker indien we 
de gemiddelde rentevoeten zo laag willen houden. 
 
Voorzitter Poffé verleent het woord aan mevrouw Eynatten. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat er in de maand mei een nieuwe lening is opgenomen. Het gaat over 
een lening van 7mio euro voor een looptijd van 10jaar. De rentevoet voor die lening is 1,869%. 
Dit was het moment dat de rentevoet begonnen te stijgen. Maar dit was nog net op tijd. Dit lijkt 
een groot verschil met de gemiddelde rentevoet, maar dit zijn nog steeds lage rentevoeten ten 
opzichte van de rentevoeten waar de provincie in het verleden aan leende. Maar in mei werd er 
dus nog een lening opgenomen. 
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten. De heer Kuczynski wenst toch nog even te 
reageren. Hij zegt dat er 7mio nu geleend is en dat er in de komende jaren nog tweemaal 6mio 
geleend moet worden. In mei was de rente vermoedelijk rond 1,5%, momenteel is de rente 
ongeveer 3% denkt hij. Maar 6 maanden geleden was de rente nog onder de 1%.Hij geeft aan 
dat de evolutie onduidelijk zal zijn. Hij vraagt of we nu niets kunnen doen om de verhoging voor 
de volgende jaren te voorkomen of te beperken. Kan er bijvoorbeeld nu geen lening aan gegaan 
worden in plaats van nog een jaar te wachten om 6mio te lenen? 
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Mevrouw Eynatten geeft aan dat het nu heel moeilijk te voorspellen is hoe de rentes zullen 
evolueren de volgende jaren. Ook de banken zelf geven aan niet te kunnen voorspellen hoe rap 
dit zal gaan. Daarnaast probeert de provincie ook de schuldenlast te spreiden over de jaren. 
Maar bij de volgende aanpassing aan het meerjarenplan zal bekeken worden hoe de stand van 
zaken is en indien het nodig is kan er dan al bijkomend opgenomen worden in het huidige jaar. 
Maar de provincie kijkt ook naar de stand van de liquide middelen omdat daar op dit moment nog 
steeds negatieve rente op aangerekend wordt. De provincie hoopt natuurlijk dat dit niet meer zo 
lang zal blijven duren als de rentes stijgen. Dit zijn allemaal elementen die maken dat de 
provincie niet weet welke kant het zal op gaan. 
 
De heer Kuczynski vraagt of de provincie nu nog steeds negatieve rente betaalt. 
 
Mevrouw Eynatten bevestigt dat boven een bepaald aantal limieten er een halve procent rente 
betaald wordt. De provincie probeert de liquide middelen onder deze limieten te houden wat de 
ene helft van het jaar beter lukt dan de andere. Want vanaf juli krijgt de provincie de voorschotten 
van opcentiemen waardoor de liquide middelen opbouwen, maar daardoor komt de provincie 
boven de limieten voor de negatieve rente. 
 
De heer Kuczynski dankt mevrouw Eynatten voor haar verduidelijking. Voorzitter Poffé bedankt 
eveneens en vraagt of er verder gegaan kan worden naar de volgende pagina. Hierdoor komt de 
bespreking op bladzijde 82 bij de toelichting van de balans. Omdat er geen opmerkingen zijn, 
komt de bespreking bij het overzicht van de financiële risico’s op bladzijde 85. De voorzitter 
verleent het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout wenst toch graag hier nog een opmerking te maken over het afromen van de 
onroerende voorheffing door Vlaanderen in ruil voor een vaste dotatie. Hij vindt het terecht dat in 
deze tekst aangekaart wordt dat Vlaanderen de onroerende voorheffing indexeert voor de burger, 
maar dat de provincie hier niets van ziet. Volgens hem is dit een totaal oneigenlijk gebruik van 
deze middelen door de Vlaamse regering. Hij vindt het absoluut op zijn plaats dat de provincie 
hier hardnekkig tegen protesteert. Maar dat tweede punt vrijstelling materiaal en outillage begrijpt 
hij niet. Als de provincie een vaste vergoeding ontvangt en Vlaanderen kent vrijstellingen toe, 
weliswaar minder dan vroeger, dan komt dit de bedrijven ten goede. Hij begrijpt niet goed 
waarom de provincie hiervan een nadeel kan ervaren. Dit kan in de marge aangehaald worden, 
maar mag niet hetzelfde kaliber krijgen als het afromen van de indexen door de Vlaamse regering 
op naam van de provincie. Want het zijn de provinciale opcentiemen die de burger geïndexeerd 
zal betalen. Dit wil hij toch graag even vermelden. 
 
Voorzitter Poffé zegt dat ook de heer Tobback wenst te reageren. Hij vraagt of er eerst een 
reactie komt op de tussenkomst van de heer Smout of dat de heer Tobback eerst zijn vraag kan 
stellen. Hij geeft het woord aan de heer Tobback. 
 
De heer Tobback heeft bladzijde 85 onder ogen. Hij vraagt zich af of de paragraaf naar 
aanleiding van de gewijzigde vraagstelling van de provincies voorgedrukt is tot eind 2024. Hij 
zegt dat het niet hardnekkig protesteren is dat de provincie doet. De provincie ijvert dat 
Vlaanderen de kloof zou dichten. De provincie ijvert voor een indexering. Maar het is duidelijk dat 
Vlaanderen dit niet zal doen. Hij vraagt zich af wanneer de provincie gaat stoppen met zichzelf 
iets wijs te maken. Hij beseft dat dit een opmerking is. Maar het kan ook een vraag zijn aan de 
deputatie. Mevrouw Eynatten kan daar niet op antwoorden, zegt hij. Maar hij vraagt of we dit 
gaan blijven herhalen tot het einde van de legislatuur of misschien nog verder. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback en geeft het woord aan gedeputeerde Coppens. 
 
Gedeputeerde Coppens zegt dat hij dat voorgedrukt zou laten staan tot en met 2024. Maar het 
kan eventueel wel ingekort worden. Maar als rappel wenst hij dit te behouden. Maar hij zegt wel 
dat er binnen Vlaanderen momenteel weinig animo te vinden is om hierop in te gaan. Dus hij 
vindt het belangrijk om het te vermelden, maar het hoeft volgens hem misschien geen halve 
pagina te zijn. Maar hij vindt het belangrijk dat dit aangekaart blijft worden. 
 
De heer Tobback zegt dat als dit dan toch een vraag moest zijn, dat dat dan precies de vraag is. 
Maar hij vraagt welke vorm dat ijveren aanneemt, of dat heftig protesteren. Hij vraagt welke 
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demarches de provincie onderneemt om de Vlaamse regering en minister Somers er aan te 
herinneren dat de dotatie vanuit Vlaanderen geïndexeerd moet worden. Minister Somers hoeft nu 
de schuld van Mechelen niet over te nemen door Boortmeerbeek, dan kan die 7mio euro er 
volgens hem toch makkelijk af. Dus hij vraagt wat de deputatie doet om dit waar te maken.  
 
Gedeputeerde Coppens zegt dat hij moeilijk een minister kan gaan gijzelen. Dus stelt hij, dat 
buiten het vragen en er aan herinneren, er weinig middelen zijn.  
 
De heer Tobback concludeert dus dat de deputatie niets doet en wacht.  Gedeputeerde Coppens 
repliceert dat de deputatie zegt en in herinnering brengt. Hij zegt dat sinds 2018 dat al 
verschillende keren in herinnering is gebracht maar dat er bij de Vlaamse regering weinig animo 
toe is. 
 
De heer Tobback vraagt of het dan niet getuigt van goed bestuur indien de provincie zou 
beslissen dit niet langer meer op te nemen. De provincie kan dan aangeven dat ze hier op zullen 
blijven inzetten, maar dit niet langer meer opnemen in hun verslag. Dit staat er volgens hem nu 
de 8ste keer in, tweemaal per jaar en dat gedurende 4 jaar. 
 
Gedeputeerde Coppens bevestigt dat dit de achtste maal is. Hij geeft dus aan dat het in de 
toekomst in een iets minder uitgebreide vorm opgenomen kan worden. Maar hij zou het pro 
memorie wel behouden. 
 
De heer Tobback zegt dat hij het niet beschouwt als een recht dat de provincie zal bekomen, het 
staat immers niet in de rekeningen opgenomen. Hij vraagt toch of dit klopt en of dat hij er niet 
heeft over gekeken. 
 
Voorzitter Poffé vraagt aan de heer Tobback of dit volstaat die dit bevestigt. Hij geeft het woord 
aan de heer Smout. 
 
De heer Smout bedankt de voorzitter. Hij zegt dat de provincie er wel iets aan kan doen en dit 
staat ook zo in de tekst. Hij zegt dat in de tekst staat dat de opcentiemen vanaf 2018 voor 5 jaar 
geplafonneerd zijn op 171,75 opcentiemen. Vanaf 2023 heeft de provincie bijgevolg de 
mogelijkheid om die te verminderen. Dat staat zwart op wit in de tekst. Dat zou een serieus 
drukkingsmiddel kunnen zijn om naar een normale evenredigheid terug te keren. Indien nu blijkt 
dat Vlaanderen alles indexeert en binnenrijft, maar een vast bedrag blijft uitkeren en niet 
indexeert is dat toch een totaal oneigenlijk gebruik. Dus de provincie heeft hier de mogelijkheid 
om vanaf 2023 de opcentiemen te verminderen. En dat is toch het voorstel dat wat druk op de 
ketel kan zetten. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Smout en vraagt of gedeputeerde Coppens daar nog iets wil 
aan toevoegen. 
 
Gedeputeerde Nevens zegt dat er op dat moment dan bekeken zal moet worden of dat dat een 
optie is en wat de effecten daarvan zijn. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde en vraagt of het punt rond de financiële risico’s 
afgesloten kan worden. 
 
De heer Tobback geeft aan dat hij nog wenst tussen te komen. Hij geeft aan dat het vermoedelijk 
wel te verklaren is, maar heeft nog een vraag over de loonindexering. Naar zijn gevoel is er een 
tegenspraak tussen wat er op bladzijde 85 onderaan staat en wat er straks komt bij de toelichting 
van de aanpassing aan het meerjarenplan. Er wordt gezegd dat het meerjarenplan ervan uit ging 
dat er in 2021 geen loonindexering ging zijn en dat er dan vanaf 2022 jaarlijks wel een indexering 
ging zijn. Ondertussen zijn er voor 2022 al meer dan één. Voor 2021 is dit opgevangen binnen 
het voorziene budget, maar dan zou er toch minimaal een overschatting van 2% van het budget 
moeten zijn. Hij geeft aan dat dit misschien een wat vuile opmerking is. Maar voor 2022 komt de 
provincie niet toe met de uitleg die bij de commentaar op het meerjarenplan gegeven wordt. Hij 
zou daar graag een toelichting over krijgen. Hij denkt dat de paragraaf op pagina 85 en verder bij 
de aanpassing van het meerjarenplan best op een realistische manier zou aangepast worden. 
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Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback.  
 
Mevrouw Eynatten bevestigt dat het klopt voor 2021 dat er toegekomen is met het voorziene 
krediet. Ze geeft echter wel aan dat die 2% loonindexering niet voor het volledige jaar gold. Maar 
door de buffer die voorzien was, is de provincie daar wel toegekomen, maar er is zo wel 
ongeveer 100% van het personeelsbudget opgebruikt in 2022. Voor 2022 komt dit inderdaad 
terug in de aanpassing aan het meerjarenplan. Op pagina 70 in hetzelfde document komt terug 
dat er drie loonindexeringen zijn. Maar tussen het opstellen van het document en het naar de 
raad komen, zijn er ondertussen nog wel enkele wijzigingen aan de vooruitzichten gebeurd. Maar 
in de aanpassing aan het meerjarenplan is hier nu wel degelijk rekening mee gehouden. Maar in 
de tweede aanpassing aan het meerjarenplan zal dit opnieuw goed bekeken moeten worden. 
Maar vanaf 2022 wordt het bedrag wel degelijk verhoogd en dit wordt doorgetrokken over de 
volledige meerjarenplanning. Dat betekent 12mio euro extra, maar dat kom aan bod in de 
aanpassing aan het meerjarenplan straks. 
 
De heer Tobback zegt dat zijn bedenking was dat bij de financiële risico’s bij de aanpassing 
meerjarenplan dat daar gezegd wordt dat vanaf 2022 er één indexaanpassing is. Daar staat niet 
dat er in 2022 drie aanpassingen zijn. Als hij het zich uit het hoofd goed voorheeft. 
 
Mevrouw Eynatten bevestigt dat dat inderdaad zo staat bij de grondslagen en assumpties. In die 
tekst bladzijde 74 wordt enkel gezegd dat er één indexatie is in 2022. Mevrouw Eynatten 
bevestigt dat er wel degelijk wordt uitgegaan van 3 indexeringen in 2022. 
 
De heer Tobback vraagt dat in de voorliggende cijfers er rekening wordt gehouden met de 12mio 
euro die mevrouw Eynatten vermeld heeft als de meerkost omwille van de indexering. Hij vraagt 
dus dat de drie indexeringen daar al in vervat zijn, dus de 2% voorziene indexering en de 4% 
bijkomende. 
 
Mevrouw Eynatten bevestigt dit. De heer Tobback bedankt mevrouw Eynatten. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de sprekers. Hij vraagt of er verder gegaan kan worden met de 
waarderingsregels op pagina 90. Er zijn geen opmerkingen, dan kan de bespreking verder gaan 
met de niet in de balans opgenomen rechten en verplichtingen. Hij geeft het woord aan de heer 
Smout. 
 
De heer Smout zegt dat hij een vraag heeft over punt 13. Hij zegt dat na 27 jaar provincieraadslid 
er nog altijd dingen zijn die hij niet begrijpt. Hij vraagt wat hij onder de 37mio euro van crediteuren 
wegens persoonlijke zekerheden moet begrijpen. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat dat de uitstaande waarborgen zijn die ook terug te vinden zijn op 
pagina 87 in de nota rond de financiële risico’s. Dat zijn de waarborgen die de provincie heeft 
toegekend, vooral aan de intercommunales. Die staan niet in de balans en moeten daarom in de 
niet opgenomen rechten en verplichtingen opgenomen staan. Maar dat daalt elk jaar. 
 
De heer Smout bevestigt dat het nu voor hem duidelijk is, maar dat hij dit zelf nooit zo had 
kunnen uit afleiden. Bij persoonlijke zekerheden, dacht hij aan personeel. Mevrouw Eynatten 
bevestigt dat dit boekhoudkundige termen zijn. De heer Smout bedankt mevrouw Eynatten. 
 
Voorzitter Poffé bedankt en geeft het woord aan de heer Tobback. 
 
De heer Tobback heeft een vraag die hij al bij een andere gelegenheid gesteld heeft en waar 
mevrouw Eynatten hem voldoende antwoord heeft gegeven. Hij merkt op dat er 
samenwerkingsverbanden opgenomen zijn voor 36mio euro. Hij vraagt wat de samenstelling 
daarvan is. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat ze niet weet naar welke 36mio euro verwezen wordt. 
Gedeputeerde Dehaene geeft aan dat dit de tegenboeking van deze waarborgen. Mevrouw 
Eynatten vult aan dat er daar een opsplitsing gebeurt tussen intercommunales, autonome 
provinciebedrijven en anderen. De drie getallen samengeteld geeft opnieuw 37mio euro. 
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De heer Tobback zegt dat de vorige keer mevrouw Eynatten hem geholpen heeft. Dus hij zal nu 
opnieuw een poging doen. Er staat samenwerkingsverbanden. Er staat niet dat het een 
tegenboeking is van waarborgen. Maar nu voegt mevrouw Eynatten er ook de autonome 
bedrijven aan toe. Hij vraagt waar hij de samenstelling vindt van die afgerond 36mio euro. 
 
Mevrouw Eynatten verwijst hiervoor naar pagina 87. De heer Tobback vraagt of daar ook de 
borgen staan voor de APB’s. Mevrouw Eynatten bevestigt dit. Het gaat over de waarborgen op 
31/12/2021 omdat het over het jaar 2021 gaat. Op de derde plaats staat daar Vera. Die honderd 
drieëndertig duizend komt dan ook op pagina 93 terug. De heer Tobback zegt dat dit een 
Chineserij blijft. Want in totaal is het totaal van het overzicht provinciale waarborgen 37mio euro. 
In de tabel van niet opgenomen rechten en verplichtingen is maar sprake van 35,9 euro. 
Mevrouw Eynatten zegt dat de 35,9mio euro is voor alle andere verplichtingen die men ziet op 
pagina 86. Behalve Vera, de twee vzw’s en de VVP die zitten in het andere lijntje. De heer 
Tobback pleit er voor dat voor het comfort van de provincieraadsleden toch een beetje toelichting 
aan deze tabel zouden geven. De ene maal noemt het provinciale waarborgen en de andere keer 
samenwerkingsverbanden. Hij geeft aan dat het allemaal wel decretaal zo zijn. Maar zijn stelling 
is dat het decreet op niet veel lijkt. 
 
Mevrouw Eynatten pagina 93 decretaal is en vastgelegd is door de BBC en in de eigen teksten 
wordt de provinciale terminologie gebruikt omdat deze gekend is door de raadsleden.  
 
De heer Tobback geeft aan dat dit uitstekend is en bedankt voor het antwoord. Voorzitter Poffé 
bedankt eveneens. Hij vraagt of er dan overgegaan kan worden tot de niet-opgevraagde 
bedragen op belangen en aandelen op bladzijde 95. Hij verleent het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout  zegt dat bovenaan nog 5 intercommunales staan waarvan de provincie er nog 
steeds niet slaagde om die te onterven. Hij vraagt of dat de enige zijn en vraagt wanneer de 
provincie denkt hiermee rond te zijn. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Smout en vraagt of de gedeputeerde hier zal op antwoorden. 
 
Gedeputeerde Coppens zegt dat dit normaal de bevoegdheid is van zijn collega Schevenels. 
Maar door familiale omstandigheden kon ze er vandaag niet bij zijn. Hij geeft aan dat de 
gesprekken lopende zijn. In tussentijd blijft het bedrag staan. Dit bedrag zal aangepast worden op 
het moment er een deal gesloten wordt of de overeenkomst onderhandeld is. Zoals het ook voor 
bijvoorbeeld Hofheide gebeurd is. Het is zo de bedoeling verder te werken. Hij geeft aan dat hij 
samen met de vraagsteller hoopt dat dit hoofdstuk snel afgesloten kan worden. Maar dit blijkt 
toch allemaal minder evident te zijn dan dat er verwacht zou worden. Wat de gedeputeerde een 
zeer spijtige zaak vindt.  
 
De heer Smout vraagt of er dus nog uit 5 intercommunales getreden moet worden. Gedeputeerde 
Coppens bevestigt dit.  
 
De heer Tobback wenst hier ook nog even op terug te komen. Met alle begrip voor mevrouw 
Schevenels, aan wie hij zijn deelneming betuigt, vindt hij wel dat tegen de provincieraad van 
volgende week er een stand van zaken moet worden kunnen gegeven van die onderhandelingen. 
Van gedeputeerde Schevenels of van wie zich daartoe geroepen voelt. De heer Tobback vindt 
het al goed dat de gedeputeerde aanvult dat het goed zou zijn dat het afgerond zou zijn voor het 
einde. Maar hij vult aan dat dat de wet is dat we dat afronden. En hij zegt dat het puur aan de 
provincie ligt en de intercommunale. Het gaat puur tussen deze twee partijen. De provincie kan 
zich nu niet verschuilen achter Vlaanderen, federaal of Europa. Het is puur een overeenkomst die 
de provincie moet sluiten met verenigingen, Haviland en Interleuven zijn wel de voornaamste, 
waar de provincie een modus vivendi moet vinden eigenlijk met de gemeentes uit de provincie. In 
twee gevallen zijn dat intercommunales die zuiver gemeentelijk zijn. Hij zegt dat het daar op neer 
komt. Hij had graag eens een overzicht gehad over hoe hard er daar aan gewerkt wordt. Hij zegt 
dat er hard over gedacht wordt en van wordt wakker gelegen, dat wil hij geloven. Maar hij vraagt 
zich af waar de onderhandelingen nu staan en wanneer er verwacht wordt een knoop door te 
hakken. Het is geen vraag nu, het is een vraag naar de provincieraad. Gedeputeerde Nevens 
zegt dat de vraag doorgegeven wordt aan zijn collega. 
 



9 
 

De heer Smout vraagt of er dan overgegaan kan worden naar de investeringskredieten vanaf 
bladzijde 98. Daarna volgt nog de toelichting op bladzijde 102. De voorzitter concludeert dat de 
bespreking van beleidsevaluatie dan afgerond is. 

 

Dit dossier werd door de raadscommissie besproken en wordt voorgelegd aan de provincieraad.  
 
Op basis van de bespreking in de raadscommissie werd in het document in punt 1. “Beleidsevaluatie” 
nog een taalfout aangepast bij de beleidsdoelstelling “Vrijwaren van het Vlaams karakter, de 
historische wortels en de eigen identiteit van onze provincie”. 
 

3 Aanpassing meerjarenplan 2020-2025 

 
Voorzitter Poffé zegt dat de bespreking gaat over de eerste aanpassing aan het meerjarenplan 
2020-2025. Hij geeft aan dat hij ervan uit gaat dat de bespreking hier ook punt per punt zal  
gebeuren. Hij begint met de strategische nota met de prioritaire beleidsdoelstelling op pagina 7. 
Hij vraagt of er daar opmerkingen bij zijn. Hij geeft het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout geeft aan dat hij een vraag heeft op bladzijde 12. Hij heeft een vraag betreffende 
de exploitatie. De ontvangsten stijgen in 2020 door de terugvordering van twee nominatieve 
subsidies in het kader van het kleinschalig wonen. Hij vraagt waar dit juist over gaat. Hij vraagt of 
dit klopt, hij vindt het wat vreemd. Een terugvordering van die subsidies. 
 
Gedeputeerde Coppens zegt dat hij op deze vragen wenst te antwoorden, maar dat mevrouw 
Eynatten een presentatie voorbereid heeft. Hij geeft aan dat er meestal, voor er een punt 
besproken wordt, er iets voorgesteld wordt. Hij stelt voor om dit eerst te doen. 
 
Mevrouw Eynatten bedankt en zegt dat ze even de grote lijnen wilde meegeven. Ze zegt dat er 
voor deze aanpassing van het meerjarenplan vertrokken wordt van het goedgekeurde 
meerjarenplan van 17 november vorig jaar, daarnaast werden in de aanpassing de overdracht 
van de investeringen en het resultaat van de jaarrekening 2021 verwerkt. Daarnaast zijn er de 
wijzigingen aan het meerjarenplan. Deze bestaan uit verschuivingen tussen de jaren en tussen 
werking en investering, wijzigingen aan nominatieve subsidies en eventuele andere bijsturing van 
budget.  
 
Als er naar de exploitatieontvangsten gekeken wordt is het zichtbaar dat over de totale periode 
deze stijgen met 16,2mio euro. Voornaamste stijging is 14,7mio euro voor de weddesubsidies 
voor het onderwijzende personeel. Dit is een technische bijsturing. Deze middelen komen niet 
echt binnen en gaan niet weer buiten, maar deze moeten wel in de boekhouding opgenomen 
worden in zowel de ontvangsten als de uitgaven. Dit komt vooral verder uit de loonindexering van 
het onderwijzende personeel. Daarnaast is er een bijstelling van de ontvangsten in het PIVO met 
plus 1mio euro, de bijstelling van de opcentiemen met een half miljoen euro en de daling van de 
ontvangsten in Huizingen met 1,2mio euro. De exploitatie-uitgaven stijgen met 30,5mio euro. Hier 
zijn opnieuw de weddesubsidies voor het onderwijzend personeel verantwoordelijk voor 14,7mio 
euro. Daarnaast de indexering van de lonen van het eigen personeel met 12,9mio euro en de 
stijgende energiekosten in 2022 met 1,8mio euro. 
 
De investeringsontvangsten dalen beperkt. Belangrijk is wel dat, net zoals aangegeven bij de 
jaarrekening, er 8,5mio euro overgedragen wordt van 2021 naar 2022. Dit zijn voornamelijk de 
uittredingsvergoedingen voor de intercommunales waar het daarstraks ook over ging. De 
voornaamste reden voor de daling komt verder door de bijstelling van de te verkopen vaste activa 
met een klein half miljoen euro. Bij de investeringsuitgaven is er een stijging van anderhalf 
miljoen euro. Ook hier is de overdracht van 16,8mio euro van 2021 naar 2022. Dat is vorige week 
uitgelegd dat dat de vastgelegde investeringen zijn. Dit zijn projecten die in uitvoering zijn, maar 
nog niet uitbetaald werden in 2021. Daarnaast is 1,5mio euro te wijten aan de toename van de 
investeringssubsidies. 
 
De derde rubriek van de ontvangsten is de financiering. Daar is een stijging van een dikke 1mio 
euro. Er wordt een inkomst ingeschreven van het waarborgfonds van de dienst wonen en er is 
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een nieuwe renteloze lening van de dienst waterlopen, beiden voor een half miljoen euro. De 
renteloze lening is zichtbaar bij ontvangsten en uitgaven. 
 
Als er gekeken wordt naar het resultaat van het meerjarenplan in zijn geheel valt het volgende 
op. Het gecumuleerd budgettair resultaat is steeds positief, de autofinancieringsmarge is steeds 
positief en de gecorrigeerde autofinancieringsmarge, in het leven geroepen sinds BBC 2020, is 
ook steeds positief. Mevrouw Eynatten zegt dat de bespreking zo komt op haar favoriete tabel 
van het meerjarenplan, namelijk de M2 waar per rubriek en per jaar de cijfers zichtbaar zijn. Hier 
zijn alle gegevens en de evolutie zeer zichtbaar. 
 
Tabel M3 is de tabel op basis waarvan de provincieraad de kredieten voor 2022 en 2023 beslist. 
Daarnaast zijn er nog een aantal toelichtingstabellen. Mevrouw Eynatten stelt voor dat er nu naar 
de vragen overgegaan kan worden. 
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten voor de toelichting en geeft aan dat er inderdaad 
overgegaan kan worden naar de vragen. Hij stelt voor om over te gaan naar de vraag van de 
heer Smout. 
 
De heer Smout zou zijn vraag willen herformuleren, want het gaat allemaal zeer snel. Hij 
herinnert zich levendig het debat tussen collega Tobback en de deputatie over hoe het nu juist in 
zijn werk gaat om een nominatieve subsidie te verkrijgen. Het was een zeer omslachtige en 
degelijke procedure die gevolgd moest worden. Het verwondert hem dan dat er achteraf nog 
teruggekomen moet worden met het feit dat er twee moeten teruggevorderd worden. Dit doet 
hem een beetje denken aan de Vlaamse regering die in Corona kwistig geld uitdeelt en nadien 
gaat men bekijken of dat dat terecht was of niet. En nadien vordert men 4miljard euro terug. Hij 
vraagt hoe dat hier juist zit en waarom er hier geld gegeven werd om dit nadien terug te vorderen. 
Dat is toch vreemd. 
 
Voorzitter Poffé bedankt en geeft het woord aan gedeputeerde Coppens. Voor de subsidies rond 
het kleinschalig wonen worden er subsidies gegeven, doorsnee aan een sociale 
huisvestingsmaatschappij, die een project gaat ontwikkelen rond kleinschalig wonen. Eigenlijk is 
dit een subsidie die er dan bijkomt om een verwerving te doen in het kader van kleinschalig 
wonen. Indien tijdens het project duidelijk wordt dat er dan toch geen kleinschalig wonen 
ontwikkelt zal worden, dan is het evident dat de subsidie waarvan de doelstelling niet bereikt zal 
worden, teruggevorderd wordt. Dat is wat de terugvordering hier juist inhoudt. Het is dus niet 
kwistig uitdelen, maar wel het nagaan door de dienst of de doelstelling, in dit geval kleinschalig 
wonen, is bereikt. Kan of is de doelstelling niet nagestreefd, dan vordert de provincie terug. Wat 
de exacte twee projecten zijn kan de gedeputeerde uitzoeken en deze dan met het exacte 
bedrag meegeven.  
 
De heer Smout zegt dat hij dat inderdaad graag geweten zou hebben. En vooral ook wat de juiste 
reden is. Hij kan er best inkomen dat wanneer een bepaalde vergunning niet bekomen wordt, dat 
dit buiten de wil is van de huisvestingsmaatschappij. Maar het is een andere zaak indien de 
huisvestingsmaatschappij het geweer van schouder verandert omdat de subsidies binnen zijn. 
Dus de achterliggende reden van waarom de projecten niet uitgevoerd worden had hij graag 
geweten. 
 
Gedeputeerde Coppens zegt dat mevrouw Eynatten onmiddellijk kan zeggen over welke 
projecten het gaat. Maar de reden waarom zal hij opvragen bij de administratie. Mevrouw 
Eynatten zegt dat het voor 120.000 euro gaat om de subsidie aan CNUZ Boonzakstraat en 
300.000 aan DU Heidebosstraat. 
 
De heer Smout vraagt in welke gemeentes dit dan is. Maar hij geeft aan dat dit bij de rest van de 
informatie gevoegd kan worden. 
 
Voorzitter Poffé zegt dat deze informatie bij in het verslag gevoegd kan worden. Hij geeft het 
woord aan mevrouw Augustijns. 
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Toevoeging aan het verslag: 
Boonzakstraat te Aarschot: In samenspraak met de bewoners werd de piste verlaten om hier 
kleinschalig wonen te gaan inrichten. Er wordt nu een woonwagenterrein gerealiseerd met 
middelen van Wonen Vlaanderen. 
Heidebosstraat te Scherpenheuvel-Zichem: na een lang traject is besloten om niet over te 
gaan tot de realisatie van sociale woningen 
Diest: niet alle gronden konden verworven worden. Hierdoor kon het kleinschalig wonen niet 
ontwikkeld worden.  

 
Mevrouw Augustijns zegt dat haar eerste vraag dezelfde is als die van de heer Smout en is 
opgelost. Maar haar tweede vraag gaat over de financiering. Ze vraagt wat de verkoop van Sure 
2018 is. 
 
Gedeputeerde Coppens geeft aan dat dit een zeer goede vraag is. Maar hij kan niet onmiddellijk 
een antwoord geven op wat Sure 2018 is. Hij vermoedt dat dit niet onder zijn 
beleidsbevoegdheden valt. Maar hij geeft aan dit tegen volgende week te zullen opvragen. 
 
Mevrouw Augustijns bedankt de gedeputeerde. Voorzitter Poffé stelt voor deze informatie ook toe 
te voegen aan het verslag. 
 

Toevoeging aan het verslag: 
SURE staat voor Subsidieretentie, een lening met uitgestelde terugbetaling. De doelgroep 
van SURE zijn eigenaars van een woning die niet de middelen hebben om die te renoveren. 
Subsidieretentie zet prioritair in op 1) veiligheid, 2) woningkwaliteit (gezondheid) en 3) 
energie. Naast financiële middelen krijgen eigenaars renovatiebegeleiding. Die begeleiding 
zorgt ervoor dat er de renovatie op een correcte manier gebeurd (juiste acties in de juiste 
volgorde) en ondersteund de eigenaar in relatie tot de aannemers die de werken uitvoeren 
(offertes en uitvoering). De methodiek van subsidieretentie is ontwikkeld in een eerste 
pilootproject in 2017. In 2018 is een eerste opschaling gebeurd, vandaar de afkorting SURE 
2018.  

 
Voorzitter Poffé vraagt of de bespreking dan verder kan gaan op pagina 13 en volgende. Nadien 
komen de niet-prioritaire beleidsdoelstellingen. Omdat er geen vragen of opmerkingen zijn, kan er 
gegaan worden naar de financiële nota. De eerste tabel is M1 op bladzijde 35 en verder. Hij geeft 
het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout heeft een vraag over bladzijde 37 niet-prioritaire beleidsdoelstellingen. Het is niet 
omdat het niet-prioritaire beleidsdoelstellingen zijn, dat het niet over veel geld kan gaan dat 
bewijst deze tabel. Maar de eerste lijn lijkt hem vrij eigenaardige bokkensprongen te maken. De 
eerste lijn van exploitatie-uitgaven in 2020 en 2021 kennen een normaal verloop. 2022 heeft een 
grote sprong. Dit zou te kunnen maken hebben met het feit dat er rekening gehouden wordt met 
de grote inflatie die men kent. Dat kan ook nog uitgelegd worden. 12% meer dan het voorgaande 
jaar is te verklaren, maar is wel veel sterker dan de inflatie. Maar vanaf 2023 is er opnieuw een 
daling. Kan dat eens uitgelegd worden. 
 
Voorzitter Poffé vraagt wie dit zal uitleggen. De gedeputeerde of mevrouw Eynatten. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat het verschil tussen 2021 en 2022 voor het grootste deel te verklaren 
is door de loonindexering. Daarnaast hebben in 2022 de energiekredieten een grote verhoging. 
En die verhoging van de energiekredieten is nog niet doorgetrokken naar de jaren 2023 tot en 
met 2025. Dit zal pas bij de tweede aanpassing aan het meerjarenplan gebeuren. Omdat op het 
moment van opmaak van het huidige meerjarenplan het nog onmogelijk was hier betere 
schattingen over te maken. Indien deze wijzigingen nu opgenomen werden, wist de provincie al 
dat deze gedateerd zouden zijn tegen de volgende aanpassingen van het meerjarenplan. 
Daarom werd daar gewacht op correctere gegevens. Daarom dat er tussen 2022 en 2023 een 
knik zichtbaar is en de stijging nog niet zo sterk is. 
 
De heer Smout zegt dat hij de uitleg goed begrijpt. Maar hij heeft in het verleden nog al 
voorgesteld dat als er wijzigingen doorgevoerd worden, deze op zijn minst in het vet zouden 
gezet worden. Op die manier wordt het snel duidelijk wat gewijzigde cijfers zijn en welke cijfers 
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ten opzichte van het vorige meerjarenplan niet aangepast werden. Dat zou het veel leesbaarder 
maken. Als de gegevens nu gelezen worden, zijn ze niet te begrijpen. Hij zegt dat hij met de 
verklaring van mevrouw Eynatten dit nu begrijpt: er moet nog een aanpassing van de energie 
komen van 2023. Maar indien dit gelezen wordt zonder deze uitleg, dan loopt een raadslid daar in 
verloren. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat dit steeds hetzelfde verhaal is. De wettelijke rapporten laten deze 
uitleg niet toe. De informatie wordt dan wel in de bijgevoegde documentatie meegegeven, maar 
het klopt dat deze niet samen weergegeven wordt. En dat maakt het natuurlijk moeilijk. 
 
De heer Smout zegt gewoon dat hij vraagt om de cijfers die nieuw zijn of aangepast zijn in het vet 
te zetten. Hij veronderstelt dat dat toch mag. Mevrouw Eynatten zegt dat ze dan allemaal in het 
vet zullen staan. De heer Smout zegt dat hij denkt van niet. Want 2023 en verder zijn niet 
gewijzigd. Mevrouw Eynatten zegt dat ook aan de cijfers van 2023 wel wijzigingen zijn gedaan 
voor personeel en andere kleine wijzigingen over de ganse periode van het meerjarenplan. Er 
zijn dus wel wat wijzigingen voor de ganse meerjarenplanperiode. Maar voor energie zijn de 
hogere prijzen voor 2023 en verder nog niet verwerkt. En vandaar is er daar geen grote 
verhoging zichtbaar. De heer Smout zegt toch dat als de administratie zelf zoiets onlogisch 
vaststelt ze dit bijvoorbeeld met asterisk toelichten. Dan hebben de raadseden er iets aan. Zoals 
het nu wordt weergegeven kan er over elke regel gevraagd worden of het terecht of onterecht is. 
Dat is hier toch niet onbelangrijk, het gaat hier tenslotte over honderd miljoen euro. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of het zo in orde is en vraagt of de bespreking verder kan gaan. Dan komt 
de bespreking bij de tabel M2. Hij geeft het woord aan mevrouw Augustijns. 
 
Mevrouw Augustijns merkt op dat als ze naar het gecumuleerde budgettaire resultaat kijkt in 2025 
dit 5mio euro lager ligt dan bij het vorige meerjarenplan. Maar als ze de presentatie goed 
begrepen heeft is dit bijna volledige te wijten aan de verwachte loonindexering die gestegen is 
voor alle komende jaren. Voor de uitgaven voor investeringen in 2022 in het bijzonder is dat bijna 
of zelfs meer dan het dubbel van alle andere jaren. Dit zou natuurlijk een inhaalbeweging kunnen 
zijn van de voorgaande jaren. Maar ze vraagt of dit haalbaar is om al die investeringen dit jaar te 
doen. En of er eventueel ingeschat kan worden of de diensten daar nog op schema zitten. Of zal 
dit toch weer voor het grootste deel moeten doorgeschoven worden naar de volgende jaren.  
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Augustijns. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat in de 54mio euro investeringen in 2022 de 16,8mio euro 
overdracht investering van 2021 naar 2022 zit waar ze het in haar toelichting over had. 2021 had 
oorspronkelijk een hoger krediet dan wat zichtbaar is. De 22mio is immers het bedrag uit de 
jaarrekening. Het bedrag echter dat vastgelegd is, maar nog niet gefactureerd is wordt 
verschoven van 2021 naar 2022. Sinds de BBC is dat zo. Dit heeft als effect dat nu in 2022 er 
een zeer groot bedrag is. Bij de volgende aanpassing aan het meerjarenplan zal weer bekeken 
worden hoe het zit met het transactiemoment en de timing van de projecten, zijn er misschien 
projecten die niet in dit lopende jaar betaald kunnen worden en al verschoven kunnen worden 
naar een later jaar. Wat op het einde van het jaar vastgelegd is, maar nog niet betaald werd, zal 
dan ook weer van 2022 overgezet worden naar 2023.  
 
Mevrouw Augustijns vraagt dat ze het goed begrepen heeft dat die 16mio euro wel alle projecten 
in uitvoering zijn, maar dat deze alleen nog betaald moeten worden. Mevrouw Eynatten bevestigt 
dit. Ze vult aan dat dit ook de toegekende investeringssubsidies zijn want die vallen daar ook 
onder. Het zijn dus de pure investeringsprojecten en de investeringssubsidies. 
 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout geeft aan dat hij dat op bladzijde 40 ook ziet staan. De uitleg voor 2022 is 
gegeven. Maar in 2023 is het een niveau van een coronajaar en in 2023 gaat er hellemaal niet 
veel gebeuren. Of moeten de investeringen uit 2025 voor 44mio euro hier ook weer gezien 
worden als het ultieme spaarpotje dat naar voorgetrokken wordt. Indien men de cijfers hier ziet 
geeft het de indruk dat men vanaf volgend jaar gaat uitbollen. Maar hij veronderstelt dat dit niet 
het geval is.  
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Mevrouw Eynatten geeft aan dat de heer Smout zelf al het bruggetje gemaakt heeft naar de 
44mio euro in 2025. Het is inderdaad zo dat voor de projecten die klaar zijn, de kredieten dan 
naar het juiste jaar worden getrokken. Op die manier wordt geprobeerd om de overdracht van 
investeringskredieten, de 16,8mio euro van 2021 naar 2022, zoveel mogelijk te beperken. Indien 
de kredieten te snel in het meerjarenplan komen, moeten daar te snel leningen tegenover 
geplaatst worden. Dit kadert hier ook in wat gedeputeerde Coppens vorige keer verteld heeft over 
er een beetje de lucht uit te halen en de kredieten zoveel als mogelijk op het juiste moment in het 
juiste jaar te plaatsen. 
 
Voorzitter Poffé vraagt aan de heer Smout of dit zo in orde is. Hij geeft aansluitend het woord aan 
de heer Tobback. 
 
De heer Tobback zegt dat de opmerking van mevrouw Augustijns hem min of meer verplicht te 
zeggen dat hij dit een zeer ongezonde manier van werken vindt. Er wordt een pak geld weggezet 
in 2025. Hij zegt dat de provincieraadsleden verondersteld worden dit goed te keuren en 
naargelang er iets van komt wordt er daar dan van naar voorgeschoven. Dat wordt ook tekstueel 
vermeld. En indien er niets van verder komt, dan staat het daar. Ondertussen moet er gehandeld 
worden op basis van een financieringsoverschot dat er al dan niet zal zijn in 2025. Hij blijft deze 
techniek betwistbaar vinden in hoofde van een democratisch gekozen orgaan. Hij zou graag eens 
weten waarover bv. die 44mio euro die daarnet geciteerd werd gaat. Hij veronderstelt dat 
mevrouw Eynatten kan aangeven welke projecten daar inzitten en voor welk bedrag. Zodat dat 
alles samenkomt tot een bedrag van 44mio euro. Hij zegt dat hij wil geloven dat er geen timing op 
staat. Maar de 44mio euro moet wel van ergens komen. Maar hij veronderstelt dat die zelfs niet 
volledig bij naam in het meerjarenplan staat. Hij herhaalt nog eens eenvoudig: van welke 
projecten is deze 44mio euro de optelsom? En voor hoeveel is elk project hierin geschat of 
geraamd zodat men tot 44mio euro komt, en niet tot 43 of 45mio euro? Indien zou blijken dat 
deze projecten niet met een wezenlijke raming opgenomen zijn, er niet nominatief inzitten, dan is 
die 44mio euro een carte blanche. En dan is die 44mio euro allesbehalve een autorisatie van de 
kredieten. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat de 44mio euro effectief terug te vinden is, toch zeker al in bedragen 
op bladzijde 37. 44mio euro is het totaal van alle doelstellingen die daarboven terug te vinden 
zijn. Met de bedragen per jaar per doelstelling. Ook in de strategische nota staan in de tabellen 
per beleidsdoelstelling de investeringsuitgaven opgenomen. Ook voor de prioritaire en de niet 
prioritaire actieplannen worden deze getallen weergegeven. Als deze getallen worden 
samengeteld is dit wel degelijk steeds die 44mio euro. Deze zijn al verdeeld over de verschillende 
doelstellingen.  
 
Voorzitter Poffé en de heer Tobback bedanken mevrouw Eynatten. De voorzitter vraagt of de 
bespreking dan verder kan gaan over tabel M3 op bladzijde 43. Dan gaat de bespreking verder 
naar de functionele tabellen op pagina 47. Eerst de tabel T1. Nadien tabel T2 op pagina 50. Hij 
geeft het woord aan de heer Tobback. 
 
De heer Tobback heeft een vraag over bladzijde 50. Bij de toegestane werkingssubsidies staat er 
aan ‘het’ besturen, hij veronderstelt dat dat aan ‘de’ besturen moet zijn, aan de besturen van de 
erediensten in 2022 en verder zijn er daar geen kredieten meer voorzien. Gaat de provincie er 
vanuit dat minister Van Quickenborne gelijk heeft en dat er vanaf dan kerkbelasting betaald zal 
moeten worden naar keuze. Of om de heer Smout niet op stang te jagen, betekent dit dan dat we 
de Grieks-Orthodoxe kerk geen subsidies meer gaan geven. Waarom staat daar 0 en van welk 
krediet gaat men de Grieks-Orthodoxe kerk betalen. Want hier staat er 0 en voor 2021 staat er 
nog 228.783 euro. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat dit een heel technische uitleg is. De provincie is verplicht aan haar 
budget, maar nadien ook aan de jaarrekening economische sectorcodes te koppelen. De 
economische sectorcode zegt waarover de uitgave gaat. Maar in het budget kunnen deze codes 
niet uitgesplitst worden terwijl deze in dit rapport zichtbaar zijn over deze twee lijnen. De uitgaven 
voor de erediensten zitten vervat in de niet-confessionele levensbeschouwelijke 
gemeenschappen. In dit budget is dat samen zichtbaar. Maar in de jaarrekening bij de uitgaven 
kan dit wel opgesplitst worden. Dit is al iets lastig. Vlaanderen is daar ook van op de hoogte. Bij 



14 
 

alle aanpassingen aan het budget  en de jaarrekening komt dit ter sprake. Bij het budget wordt 
het opgehangen aan de grootste economische sectorcode en bij de uitgaven wordt dit dan 
correct gezet. Mevrouw Eynatten zegt dat dit niet het niveau is waarbinnen het budget opgesteld 
wordt. Budgettair is dit ook niet verkeerd. Maar in de rapportering lijkt dat hier niets voor voorzien 
is. Maar eigenlijk zit dit vervat in het lijntje daaronder. 
 
De heer Tobback vraagt waar het dan voorzien is. Mevrouw Eynatten zegt dat dat inbegrepen is 
in de 1,6mio euro van het lijntje daaronder. Dat is het budget voor beide. De heer Tobback zegt 
dat dat toch niet klopt. Want dan kan dat enkel aan het humanistisch verbond gegeven worden. 
Mevrouw Eynatten zegt dat het zo wel mag. De heer Tobback zegt dat hij het spijtig vindt. Het 
kan zijn dat het niet in haar hoofd is, maar als dat voor Vlaanderen zo is, dan is dat 
boerenbedrog. Er staat duidelijk voor ieder die kan lezen aan niet-confessionele 
levensbeschouwelijke gemeenschappen. Dat is het humanistisch verbond Dat zijn de niet-
confessionele. Indien de provincieraad dat krediet van 1,6mio euro stemt, houdt men de 
provincieraadsleden voor het lapje. Daarom niet mevrouw Eynatten persoonlijk, maar wel 
Vlaanderen of de BBC of wie het is. En als hij vermoedde dat het mevrouw Eynatten was, zou hij 
het ook zeggen, maar zij is het niet op basis van haar uitleg. Maar als er staat niet-confessionele 
moet hij bij de Raad van State of het Rekenhof klacht indienen bij de betaling van een subsidie 
aan de Grieks-Orthodoxen of bij een betaling aan een godsdienstige gemeenschap. Aan een 
confessionele gemeenschap. Want het krediet is uitdrukkelijk voorzien voor een niet-
confessionele geloofsgemeenschap. Mevrouw Eynatten zegt dat dit document een toelichting is. 
Door de techniciteit is dit document misschien niet voldoende in detail. Maar hetgeen dat de 
provincieraad goedkeurt is niet dit document, maar zijn de kredieten waar het daarstraks over 
ging. Dit is maar een toelichting. De kredieten worden goedgekeurd in de M3. De heer Tobback 
zegt dat hij ambetant gaat blijven, vaak toch, vult hij aan. Maar hij geeft aan dat mevrouw 
Eynatten dit niet lastig moet vinden, dat is volgens hem ook zo erg niet. Hij zegt dat verleden 
zitting van de provincieraad er advies gegeven werd bij de verslagen over de confessionelen. Als 
die goedgekeurd worden voor 2022 door de minister, op welk krediet wordt er goedgekeurd voor 
betaling. Hij zegt van dat 1,65mio euro volgens mevrouw Eynatten. Mevrouw Eynatten zegt zelfs 
daar niet. De heer Tobback vraagt  waar dat krediet dan wel zit van waaruit dat, volgens hem pak 
weg, 100.000 euro aan de Grieks-Orthodoxen wordt gegeven.. Waar keurt de provincieraad het 
krediet goed van waarop dit betaald zal worden. Mevrouw Eynatten geeft aan dat de kredieten 
die door de provincieraad goedgekeurd worden weergegeven zijn op pagina 43. Dus er is geen 
goedkeuring op een lager niveau, dat is enkel toelichting. De heer Tobback zegt bladzijde 43. Hij 
vraagt wat daar dan staat. Mevrouw Eynatten zegt dat de exploitatiekredieten, de 
investeringskredieten en de financieringskredieten daar terug te vinden zijn. Ze zegt dat de 
tegemoetkoming aan de besturen van de erediensten vervat zit in de exploitatiekredieten. De 
heer Tobback zegt dat hij het spijtig vindt maar geeft aan dat dit niet kan kloppen. Hij stelt dus dat 
dat zit in die 129mio euro. Indien de provincieraad dit goedkeurt, kan er dus eigenlijk alles 
gedaan worden met andere woorden. Dan kan dus alles betaald worden, om het even wat. Hij 
geeft aan dat dit niet kan kloppen. Het spijt hem zeer, maar hij geeft aan dat hij deze keer niet 
mee is. Hij geeft aan dat het misschien aan hem ligt, maar deze keer gaat hij absoluut niet mee. 
Hij vraagt zich af waarom er nog provincieraadsleden gekozen worden. Hij zegt no taxation 
without representation. Geen uitgaven zonder toestemming. En hier zegt men: Koning Willem, 
keur 129mio euro goed de rest zal de deputatie wel doen. Hij zegt dat dit niet kan aan de leden 
van de meerderheid.  Dat dit zo niet gaat, dat er iets mis is. Hij zegt dat er iets mis is, niet bij 
mevrouw Eynatten persoonlijk of in haar diensten, maar algemeen is er iets mis. De 
provincieraad wordt geacht kredieten goed te keuren en te weten waaraan deze besteed zullen 
worden. Wat er nu gebeurt, is pagina 43 goedkeuren en dan achteraf schrijft men niet-
confessionele erediensten om aan confessionele erediensten te betalen als uitleg. De uitleg is 
dus ook niet juist. Uit die 129mio euro wordt er geld gehaald om godsdiensten te betalen, wie dan 
ook. Dat 1,6mio euro dient om niet godsdiensten, maar filosofische overtuigingen te betoelagen. 
Hier zit 1,6mio voor de vereniging voor de moraal. Hij zegt echt dat dit niet klopt en vraagt aan 
mevrouw Eynatten om dit na te kijken. Hij zegt dat er iets fout is. Hij zegt dat het technisch ook 
nog altijd moet kloppen en logica hebben. Mevrouw Eynatten bevestigt dit en zegt dat bij de 
uitgave deze koppeling wel kan. En zo komt bij de jaarrekening het op de juiste economische 
sectorcode. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of dit punt afgesloten kan worden. 
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De heer Smout zegt dat hij hier ook nog een vraag bij had. Het gaat over dezelfde materie die hij 
wenste aan te halen. De erediensten, hij veronderstelt dat er daarmee bedoeld wordt de Grieks-
Orthodoxen, die daarnet door de heer Tobback aangehaald werden, en de twee erkende 
moskeeën. Vroeger waren er ook nog de onderhoudskosten te betalen aan de bisschoppelijke 
paleizen in Brussel of Mechelen. Maar dit zou zich niet meer voordoen. De kerken zitten met hun 
kerkfabrieken bij de gemeentes, daar is het bijgevolg ook niet voor. Voor de pastoors ook niet. 
Dus de eerste zijn de enige geloofsgemeenschappen. Voor de niet-confessionelen is geweten 
wat dat is. Voor beide is dat tot 2021 samen 1,1 à 1,2mio euro. Maar vanaf 2022 wordt er plots 
een half miljoen meer betaald. Dat staat dan plots ook onder één noemer, of dat is toch wat 
mevrouw Eynatten aanhaalde. Maar hij vindt het heel merkwaardig dat dat dan gekoppeld wordt 
aan niet-confessionele en dat er geen aparte rubriek voor is gemaakt. Dan had het nog geklopt. 
Op het bedrag na. Want hij vraagt zich af wanneer in de raad of waar dan ook er beslist werd dat 
dat bedrag zal opgetrokken worden van minder dan 1,2mio euro naar 1,65mio euro vanaf 2022. 
Bijgevolg is de provincie daar nu al mee bezig met die meeruitgaven. Hij vraagt waar dat 
betrekking op heeft of waar beslist werd om dat te verhogen. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat ze de exacte bedragen niet bij de hand heeft. Maar voor IMD kan ze 
wel zeggen dat er momenteel met voorlopige twaalfden gewerkt wordt omdat die jaarrekening 
niet goedgekeurd is. Daardoor kan er ook geen budget goedgekeurd worden. Daardoor is 2021 
minder betaald dan geraamd. Vanaf 2022 houdt de provincie er rekening mee dat er terug een 
volledige toelage betaald moet worden. Vandaar dat het budget vanaf dan terug hoger is.  
 
De heer Smout vraagt over welke vereniging het hier juist gaat. Mevrouw Eynatten zegt dat het 
over IMD gaat, de instelling voor morele dienstverlening. De heer Smout vraagt of dit dat dan 
verklaart. Want dan zijn ze in 2022 en daarvoor volgens hem ook al niet in orde geweest. 
Mevrouw Eynatten bevestigt dit. Ze zegt dat ze de bedragen niet exact kent maar dat dit wel een 
groot dossier is. De heer Smout zegt dat het bijzonder is dat ze daardoor 1/3 van het totale 
budget mislopen dat aan alle organisaties gegeven wordt. Mevrouw Eynatten zegt dat er wel een 
verhoging voorzien was van 2021 naar 2022 die in de budgetten voorzien is. De heer Smout 
vraagt of de voorziene budgetten eens in detail meegegeven kunnen worden. Hij zegt dat hij er 
zo hellemaal niet meer aan uit kan. 
 

Aanvulling in het verslag 
Niet-confessionele geloofsgemeenschappen: IMD 

 Gevraagd Uitbetaald 

2020 1.944.000 956.001 

2021 1.385.715 956.001 

2022 1.199.820 637.334 (voor eerste helft van 
het jaar) 

 
De laatste goedgekeurde jaarrekening is van 2018, het laatst goedgekeurde budget van 2019. 
Vanaf 2020 werden daarom enkel voorlopige 12den uitbetaald. In 2020 en 2021 werden 9 
voorlopige twaalfden uitbetaald. 
 
Geloofsgemeenschappen uitbetaald 

 Vlaams-Brabant Brussel 

2020 97.365 18.184 

2021 94.353 13.660 

2022 86.530 12.872 

 
 
Momenteel zijn in de provincie Vlaams-Brabant 3 erkende geloofsgemeenschappen: 

• 2 islamitische : Al Ihsaan te Leuven en Beraat te Diest 

• 1 orthodoxe : Mattheos te Leuven 
Ze ontvangen een toelage indien hun uitgaven en kosten te dekken bij ontoereikende 
opbrengsten en ontvangsten. 
 
Voor de geloofsgemeenschappen die over meer dan een gewest worden georganiseerd, is er 
een samenwerkingsovereenkomst tussen de verschillende gewesten. Op basis van het aantal 
parochianen dat in de provincie woont, wordt er bijgedragen in de tekorten.  
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Daarnaast wordt er een woonstvergoeding uitbetaald voor twee bedienaars van de eredienst 
in Vlaams-Brabant voor +/- 23.000 euro. Voor Brussel bedraagt de woonstvergoeding +/- 
9.000 euro (dit zit vervat onder ‘andere begunstigden’ omdat dit aan natuurlijke personen 
wordt betaald en niet aan de geloofsgemeenschap). 
 

 
De heer Tobback zegt dat hij bij zijn bedenking blijft. Hij zegt dat hij dit belangrijk vindt en dat dat 
voor hem essentieel is. Hij zegt dat als hij stelt dat hij een lid van de meerderheid is en hij wenst 
tegen een bepaald bedrag te stemmen. Hij geeft als voorbeeld dat er vermoedelijk wel een aantal 
leden van de meerderheid akkoord zijn met minister Van Quickenborne en die vinden dat het 
maar een kerkbelasting moet worden. Bijgevolg willen ze hier tegen stemmen. Om tegen te 
stemmen moet dan bijgevolg de 129mio euro verworpen worden. Hij probeert maar op alle 
mogelijke manieren uit te leggen waarom dit schokkend is. Hij zegt dat dit niet kan. Anders heeft 
het volgens hem geen zin meer om een begroting goed te keuren, wezenlijk onder een 
meerjarenplan of een aanpassing aan het meerjarenplan. Als hij een bepaald krediet wil weg 
stemmen. Als hij wil zeggen dat het tegen een bepaald krediet is, moet hij de volledige begroting 
verwerpen. Dat is toch belachelijk. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat ze vermoedt dat hij een stemming kan vragen over een bepaald 
onderdeel. De heer Tobback zegt dat dat onderdeel er niet instaat. Want wat mevrouw Eynatten 
zegt van die 1,6mio euro is eigenlijk iets dat volgens haar niet goedgekeurd wordt. Dat is 
documentatie. Mevrouw Eynatten zegt dat dat er wel instaat. Dat dat onderdeel vormt van het 
geheel. Ze geeft aan dat de provincieraad het document in zijn geheel goedkeurt, maar de 
autorisatie van de kredieten gebeurt op het niveau van de tabel M3. Dat gaat over de autorisatie. 
De andere dingen maken deel uit van het rapport en zijn informatie, maar bestaande en echte 
informatie. Ze weet niet goed hoe ze dit anders moet uitleggen. Maar op dat niveau wordt het 
krediet niet bepaald. De heer Tobback zegt dan dat als er daar 1,6mio euro staat dit puur voor de 
documentatie is. Want dat is geen toelating om uit te geven.  
 
Gedeputeerde Dehaene vraagt aan de heer Tobback of hij even mag tussen komen. Hij zegt dat 
dit rapport jammer genoeg één van de rapporten van de BBC is die gemaakt is om de 
verschillende overheden op één en dezelfde manier te kunnen laten rapporteren. Hij denkt dat al 
het voorgaande veel belangrijker is. Daar staan misschien de details waar hij naar op zoek is. 
Trouwens over elke beslissing over uitbetaling van bepaalde bedragen kan op de provincieraad 
nog specifiek gediscussieerd worden. Maar dit is misschien een onduidelijk rapport ten gevolge 
van BBC waar onze diensten niets kunnen en mogen aan veranderen. 
 
De heer Tobback zegt dat hij gedeputeerde Dehaene dankbaar is voor deze poging. Maar de 
poging kan hem niet overtuigen. Mevrouw Eynatten zegt dat de 129mio euro in de tabel 
economische aard staat. Als hij mevrouw Eynatten gelooft, keurt hij als hij deze aanpassing 
goedkeurt, ook deze tabel goed. Als de provincieraad dat goedkeurt, heeft de provincie 0 euro 
krediet om de erediensten te betalen. En dan moet er van de niet-confessionele afgepakt worden 
om de confessionele te kunnen vergoeden. Het kan volgens hem niet wat de wet en het decreet 
verplichten de provincie bedragen te laten voorzien voor de erediensten die tot de bevoegdheid 
van de provincie horen. Maar de provincie voorziet niets. Dit kan toch niet stelt hij. Er is toch iets 
mis. Hoe wil men nog dat een beginnend provincieraadslid kan volgen. Hij zegt dat dit new speak 
is. Dit is Orwell. Hij zegt dat er mee gelachen kan worden, maar dit is Orwell. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat ze daar zelf ook niet veel aan kan veranderen. Dat is de wetgeving 
op zich. Het is niet dat we daar 0 voorzien, maar het zit mee in de lijn eronder. Maar ze geeft aan 
dat ze in herhaling valt. De autorisatie zit in rapport M3, de rest zijn ramingen. Als die ramingen 
samengeteld worden, kom je aan de kredieten die opgenomen zijn in het rapport M3. Dat is het 
hele concept van de BBC. Ze zegt dat er een evaluatie over BBC aan de gang is, maar die is nog 
niet afgerond. 
 
De heer Tobback vraagt of de wet voorschrijft van alles wat erediensten betreft bij niet-
confessionele te schrijven. 
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Mevrouw Eynatten zegt van niet. Maar ze zegt dat ze daarvan heeft proberen uit te leggen dat 
dat gekoppeld is aan de economische sectorcodes en waar de richtlijn is om dit in de ramingen te 
koppelen aan de grootste code. En de grootste is de IMD, de niet-confessionele. Dus de 
provincie koppelt deze aan de niet-confessionele. In de rekening wordt dit dan opgesplitst. 
 
De heer Tobback spreekt zijn bewondering uit voor mevrouw Eynatten. Maar hij stelt dat het niet 
kan. Hij zegt dat dit de gemeenteraden en de provincieraden afschaft. Als het zo zit. Hij heeft al 
60 jaar geleerd, en 60 jaar is al heel lang, heeft hij geleerd dat om een uitgave te doen de 
gemeenteraad, de provincieraad, het parlement een krediet moet bestemmen. Een krediet moet 
geopend worden. Maar dat gebeurt hier niet. De provincie zet 129mio euro, en nadien schrijft 
men wat men wil. Zelfs dingen die niet zijn. Want niet-confessioneel is niet confessioneel. De ene 
maal met verbindingsteken de andere keer zonder. 
 
Voorzitter Poffé zegt dat de opmerkingen opgenomen zullen worden in het verslag. 
 
De heer Smout zegt aan de voorzitter dat hij hier ook nog iets wenst over te zeggen. Hij hoort 
gedeputeerde Dehaene zeggen dat dat de BBC regelgeving is en dat de provincie daar niets aan 
te zeggen heeft. Maar tot 2021 staan beide wel becijferd, ondanks het feit dat het toen aan de 
erediensten een veel kleiner bedrag was dan aan de niet-confessionele. Maar in 2022 is dat plots 
gewijzigd. Hij vraagt welke regelgeving er dit jaar in voege is getreden. 
 
Verschillende raadsleden en mevrouw Eynatten komen tussen en geven aan dat 2020 en 2021 
de jaarrekeningcijfers zijn. Mevrouw Eynatten vervolgt alleen en geeft aan dat dit is wat ze 
daarstraks vertelde dat het in de jaarrekening wel op de juiste economische sectorcodes wordt 
gezet. Ook in dit meerjarenplan zijn 2020 en 2021 jaarrekeningcijfers. Dat zijn geen ramingen, 
maar de echte cijfers. Er is dus niets gewijzigd aan de wetgeving. Maar dit is wat ze probeert uit 
te leggen. Ze begrijpt dat dit niet zo evident is. 
 
De heer Tobback zegt dat als het brutaal wordt, ze dat mag zeggen. Dan trekt hij dat terug, want 
dat is zijn bedoeling niet. Hij herhaalt nog eens dat wat mevrouw Eynatten zegt er 129mio euro 
geautoriseerd wordt , maar over hoe deze uitgegeven zal worden, moet er maar in de rekening 
gekeken worden. Mevrouw Eynatten zegt dat er in de aanpassingen aan het meerjarenplan de 
ramingen gelezen kunnen worden. De heer Tobback stelt dat hij in deze raming toch niets kan 
lezen rond de betalingen aan de erediensten. Daar staat zelfs 0. Hij keurt hier goed, in wezen 
impliciet volgens de uitleg van mevrouw Eynatten, dat de komende 4 jaar tot in 2025 niets gaat 
uitgeven worden aan erediensten. 
 
Raadsvoorzitter Dedobbeleer – Van den Eede zegt aan de heer Tobback dat dit T-tabellen zijn, 
toelichtingstabellen. Ze zegt dat ze een poging doet. De heer Tobback raadt de raadsvoorzitter af 
dit te doen. Hij zegt dat het niet klopt. Hij zegt dat ze gerust hun tijd mogen nemen om het te 
bekijken, maar het klopt niet. Het kan niet volgens hem, want dat is het einde van de democratie 
volgens hem om het straf uit te drukken. De Engelsen in de 17de eeuw hebben gevochten zodat 
men niets zou kunnen uitgeven zonder hun toelating. En hier wordt gedaan wat Koning Willem 
deed na 1815, die vroeg een totaal budget en hij gaf het dan uit. Voorzitter Poffé vraagt of het 
punt hier afgerond kan worden. De heer Tobback bevestigt dit. Hij zegt dat hij er mee stopt. 
Mevrouw Eynatten vraagt of ze toch nog heel even mag. Ze zegt dat Vlaanderen een aantal 
filmpjes heeft gemaakt voor raadsleden waarin de BBC uitgelegd wordt. Het filmpje in verband 
met tabel M3 is via deze link terug te vinden: https://www.youtube.com/watch?v=lZtp3687WhQ. 
De heer Tobback zegt dat er dingen zijn die niet te verklaren zijn, maar hij geeft aan dat hij de 
inspanningen van mevrouw Eynatten waardeert. 
 
Voorzitter Poffé geeft aan dat er dan verder gegaan kan worden naar de volgende tabel, namelijk 
T3. Vanaf bladzijde 57. Daarna komt tabel T4 rond de financiële schulden op bladzijde 67. 
Vervolgens is er op bladzijde 69 en verder de financiële risico’s. En tenslotte is er nog de 
beschrijving van de grondslagen en assumpties. De voorzitter verleent het woord aan de heer 
Smout. 
 
De heer Smout heeft een vraag op bladzijde 74 bij de personeelsuitgaven. Er is daarnet een 
uitleg gegeven dat er voor 6% indexaties voorzien gaan worden in de wijziging. Maar indien hij 
hier de uitleg leest, is dit volledig achterhaald. De personeelskosten worden zo realistisch 

https://www.youtube.com/watch?v=lZtp3687WhQ
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mogelijk geraamd waarbij er vanaf 2022 jaarlijks wordt uitgegaan van een indexatie van 2% en 
geen loonindexering in 2021. Hij zegt dat het hier gaat over een aanpassing aan het 
meerjarenplan. En toch blijft men dat hier zo vermelden alsof er niets gebeurd is. En dit met een 
grote titel gewijzigde grondslagen en assumpties. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat dit de tekstuele fout is, die in het kader van de jaarrekening ook 
is opgemerkt door de heer Tobback. De correcte tekst staat op pagina 70. Mevrouw Eynatten 
excuseert zicht hiervoor. De heer Tobback geeft aan dat dit aangepast zal moeten worden. De 
heer Smout vraagt dat er dan tijdig bezorgd wordt wat er in de plaats zal komen. Mevrouw 
Eynatten geeft aan dat op pagina 70 de juiste uitleg staat. 
 

Op basis van de bespreking in de raadscommissie werd het document 3.vi. “Beschrijving 
grondslagen en assumpties” in het punt 3. “Personeelsuitgaven” daarom met onderstaande 
alinea aangepast:  
 
“De personeelskosten worden zo realistisch mogelijk geraamd.  De aanpassing in het 
meerjarenplan bouwt voort op de prognose van het federaal planbureau van april 2022 waarin de 
volgende loonindexeringen werden verwacht in juni 2022, januari 2023 en juni 2023.” 
 
In datzelfde document werd door bovenstaande aanpassing nog een andere tekstuele fout 
opgemerkt, er was nog sprake van de raming voor de opcentiemen 2021 terwijl dit 2022 moest 
zijn, dit werd eveneens aangepast. 

 
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten. Hij geeft aan dat de commissie dan rond is met de 
bespreking van de aanpassing van het meerjarenplan. 
 
De heer Tobback vraagt of hij nog even mag. Hij heeft nog een vraag bij pagina 75. Hij zegt dat 
mevrouw Eynatten daar stilaan mee vertrouwd is. Maar van de techniek bij punt 6 de nominatieve 
subsidies begrijpt hij niet veel. Hij probeert dit, maar dit lukt hem zelfs met veel goede wil niet. 
Een aantal kunnen niet toegewezen worden aan de correcte begunstigde. Maar men kent de 
begunstigde al. Men zegt nominatieve subsidies die niet toegewezen kunnen worden, worden op 
het einde van de meerjarenplanning voorzien. Betekent dit dat men op het einde van het 
meerjarenplan een massa heeft, een krediet in massa voorzien heeft waaruit men gaat putten om 
nominatieve subsidies toe te wijzen. Ofwel weet men al aan wie men de subsidies gaat 
toekennen en welke bedragen het zijn en zijn deze opgeteld. Het is een beetje zoals de 44mio 
euro investeringen, maar daar is een uitleg voor. De vraag is of hier ook een uitleg voor is. Want 
dat zou dan betekenen dat die subsidie niet echt nominatief is. Want dan is de toelage aan een 
autonoom provinciebedrijf ook een toelage, want die staat op naam van het autonoom 
provinciebedrijf. Dan zou zowat alles wat een subsidie is, een nominatieve subsidie zijn. Daar 
heeft hij nog eens achter gevraagd, maar die theorie is hem nog niet toegezonden geweest. Dat 
is geen verwijt. Want de gek kan veel vragen stellen, maar de wijze heeft veel tijd nodig om ze te 
beantwoorden. Maar de vraag is wat beschouwt men juist als een nominatieve subsidie. In zijn 
opinie en in een gemeenteraad is dat een gelegenheidssubsidie. Een eenmalige subsidie voor 
een eenmalig evenement bijvoorbeeld. Hij geeft aan dat mevrouw Eynatten daarnet bevestigend 
knikte dat ook de toelage aan een autonoom provinciebedrijf beschouwd moet worden als een 
nominatieve subsidie. Dan wordt alles wat subsidie is in eenmaal onder nominatieve subsidie 
gestoken. Welk onderscheid wordt er gemaakt. Hij vraagt ook of er een documentatie is voor wie 
al die nominatieve subsidies bestemd zijn. Want stilaan begint hij te denken dat hij volgende keer 
start met de documentatie door te nemen en nadien pas wat hem voorgelegd wordt. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat die lijst van nominatieve subsidies zelfs meer is dan documentatie. 
Het is het volgende agendapunt namelijk de lijst met nieuwe of gewijzigde nominatieve subsidies. 
Dit is sinds de nieuwe BBC een apart besluit dat apart wordt goedgekeurd in de provincieraad. 
Vroeger zat dit in de toelichting van het meerjarenplan, nu is dat een apart besluit. Daar worden 
per jaar de kredieten weergegeven die voorzien worden voor de nominatieve subsidies, samen 
met de begunstigde en het project waarvoor ze voorzien worden. Daarnaast zijn er een aantal 
kredieten die men nominatief wil toewijzen waar momenteel de begunstigde nog niet van is 
gekend. Daarvan is, net zoals bij de investeringen, het budget voorzien in 2025. Maar dat is ook 
steeds terug te vinden in het besluit. Dat is dus niet zomaar een bedrag, maar wordt 
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samengesteld uit de verschillende deelbedragen. En het wordt er steeds bij vermeld indien er in 
2025 een krediet is dat in een volgend besluit aan de provincieraad nominatief zal worden 
toegekend. Een dienst kan geen subsidiebesluit voorleggen aan de deputatie indien dit niet via 
een gelijkaardig besluit door de raad is toegekend. Maar niet alle subsidies zijn nominatieve 
subsidies. Er zijn twee soorten subsidies: de gereglementeerde subsidies en de nominatieve 
subsidies. Van de gereglementeerde subsidies keurt de provincieraad het reglement goed. En 
binnen de voorwaarden van het reglement keurt de deputatie de subsidies goed. Binnen de 
documentatie op het extranet staat een overzicht van alle soort subsidies en de goedgekeurde 
reglementen van de raad waarbinnen de toekenningen gebeuren. De tweede soort subsidies zijn 
dus deze nominatieve subsidies waarvan de raad de begunstigde en het project goedkeurt en de 
deputatie nadien kan goedkeuren. 
 
De heer Tobback zegt dat hij vertrekt vanuit een gemeentelijke ervaring. Hij stelt vast dat in de 
lijst van nominatieve subsidies die zo dadelijk bekeken wordt zelfs Fluvius beschouwd wordt als 
een beneficiant van nominatieve subsidies.  
 
Mevrouw Eynatten zegt dat dat zo is als dat past binnen een bepaald project. De heer Tobback 
zegt dan dat dat op hetzelfde niveau staat als bijvoorbeeld het afgeschafte Afrika filmfestival. 
Mevrouw Eynatten zegt technisch gezien op hetzelfde niveau. In het kader van reglementering 
rond subsidies wel. Er is voor subsidies ofwel een reglement ofwel een nominatieve toekenning. 
Een nominatieve subsidie is een specifieke subsidie die niet in een reglement vervat zit.  
 
De heer Tobback zegt dat op het moment dat de provincie een fietspad aanlegt. Voor Fluvius, in 
feite Iverlek gewijzigd in Fluvius, gaat het zelfs over een totaal van 857.000 euro voor de 
verlichting van de fietspaden in de prioritaire beleidsdoelstelling 1. De 857.000 euro is dus niet de 
betaling van de verlichting van dat project, dat is een betoelaging aan Fluvius. 
 
Mevrouw Eynatten vraagt of de heer Tobback al in de tekst aan het kijken is. Ze vermoedt dat hij 
de tekst en de cijfers door elkaar slaagt. Ze zegt dat de subsidie aan Iverlek waar de heer 
Tobback het over heeft gaat over 68.000 euro. Dat bedrag is terug te vinden in 2022. Dat maakt 
deel uit van het budget van 150.000 euro. De 857.000 euro waar naar verwezen werd staat in 
2025 en daar staat nog geen begunstigde tegenover. Dus dat mag nu niet gekoppeld worden aan 
Iverlek. 
 
De heer Tobback haalt aan dat er zelfs heel merkwaardig -152.000 euro staat. Maar tot daar toe 
zegt hij. Of het nu 60.000, 70.000 of 500.000 euro is. Gedeputeerde Dehaene zal dat 
vermoedelijk niet graag tegenspreken, maar de aanleg van dat fietspad is een geheel. Naast het 
asfalt en bermen is daar ook verlichting voorzien. Als dat een nominatieve toelage is die apart 
goedgekeurd moet worden, dan zou het kunnen dat het project doorgaat en er achteraf beslist 
wordt dat de nominatieve subsidie niet toegekend wordt. Want dat jaar wordt bijvoorbeeld meer 
voor dierenwelzijn gegeven. Hij zegt dat dit toch niet klopt, dat dit toch niet kan. Er wordt hier iets 
nominatieve subsidie genoemd dat het eigenlijk niet is. Hij geeft aan dat hij zelf gezocht heeft in 
het decreet en in de BBC wat men bedoelt met nominatieve toelage, maar hij geeft aan dat dat zo 
vaag is als vele van de Vlaamse decreten. Zelfs de burgemeester van Antwerpen is het daar nu 
mee eens dat die op niet veel lijken. In het verleden was hij het daar nooit mee eens. Er wordt 
geen uitsluitsel gegeven over wat dit is. En hij heeft de indruk dat er hier een zeer brede 
interpretatie aan gegeven wordt.  
 

Dit dossier werd door de raadscommissie besproken en wordt voorgelegd aan de provincieraad. 

 

4 Lijst van de nieuwe of gewijzigde nominatieve subsidies 

 
Voorzitter Poffé geeft aan dat de bespreking ondertussen aanbeland is bij de lijst van de nieuwe 
of gewijzigde nominatieve subsidies voor 2020 – 2025. Hij geeft het woord aan mevrouw 
Augustijns. 
 
Mevrouw Augustijns heeft een vraag bij bladzijde 2 rond de interpretatie van de tabellen. Ze 
dacht dat ze het begreep ondertussen. Maar nu ziet ze dat voor 2020 en 2021 er in de tabellen 
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een nieuw budget staat. In welke mate is dit en nieuw budget omdat het hier toch gaat over het 
verleden. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat het voor 2020 en 2021 de rekeningcijfers zijn. De nieuwe cijfers 
gelden voor het budget vanaf 2022. Ze zegt dat bovenaan de wijziging in het budget zichtbaar is 
en onderaan dan het nieuwe totale budget. Voor 2022 is er in de eerste tabel een verhoging van 
82.000 euro en dat geeft een nieuw totaal budget van 150.000 euro.  
 
Mevrouw Augustijns bedankt mevrouw Eynatten. Voorzitter Poffé vraagt of het zo in orde is. Hij 
geeft het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout geeft aan dat hij al aan het vooruitlopen is naar bladzijde 3, maar het is in 
combinatie met bladzijde 2. Op pagina 2 is er steeds een wijziging van 2025 naar een ander jaar. 
Dit is steeds een verschuiving van 2025 naar een voorgaand jaar. Maar op de volgende pagina’s 
is dat niet meer zichtbaar. Daar duiken wijzigingen op. In 2022 komt er 40.000 bij, maar in 2025 
staat er nul en daar blijft nul staan. Hij zou vermoeden dat daar een min moet komen, maar dat 
blijkt dan niet zo te zijn. Als er gekeken wordt naar duurzaam bouwen en wonen verschijnt daar 
plots in 2022 een bedrag van 288.660 euro. Er wordt altijd gezegd dat het geld dan van 2025 
genomen wordt. Maar nee zegt hij, in 2025 staat nul en blijft nul staan. Als er onderaan de pagina 
gekeken wordt dan zien we dat in 2025 54.160 euro weg is, en er is slechts 33.000 euro in 2022 
bijkomen. Hij zegt dat hij er niets meer van begrijpt. Maar hij vermoedt daar nu wel een uitleg 
voor te zullen krijgen. 
 
Mevrouw Eynatten bevestigt dit. Het eerste voorbeeld op pagina 2 is een voorbeeld waar binnen 
het krediet voor de nominatieve subsidies een verschuiving gebeurt van 2025 naar 2022. Op 
pagina 3 was er nog geen subsidiekrediet voor een nominatieve subsidie. Dit is nu een nieuw 
krediet als nominatieve subsidie. Daarom een wijziging van 40.000 euro voor die nominatieve 
subsidie. Hetzelfde met het voorbeeld daaronder. De middelen komen van de andere kredieten, 
daar was nog niets voorzien als nominatieve subsidiekrediet. Het voorbeeld daaronder wordt een 
deel van de subsidie die in 2025 verminderd wordt, naar voor getrokken in 2022. Maar een ander 
deel, 21.160 euro, is verplaatst naar Housing 4.0 Energy. Dat is een project bij de dienst wonen. 
Daar is een krediet verschoven van subsidie naar werkingsmiddelen. Ze is hiervan niet zeker, 
maar ze denkt dat dit verschoven is naar werkingskredieten.  Het is nog voor hetzelfde project, 
maar een deel van nominatieve subsidies en een ander deel is naar een ander krediet 
verschoven. 
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten. Hij geeft het woord aan de heer Kuczynski. 
 
De heer Kuczynski bedankt de voorzitter. Zijn vraag gaat een beetje over de vorige. Hij vraagt of 
hij het goed begrepen heeft dat het bedrag in 2025 ingeschreven is voor de toekomst, maar het 
dus nog niet geweten is of dit bedrag gebruikt zal worden of niet. In de eerste tabel is er geen 
project voor 2023, maar wel voor 2024. En voor 2025 is er geld, maar nog geen project en 
misschien zal de deputatie beslissen. Hetzelfde voor de andere pagina voor het realiseren voor 
pilootprojecten. Hij heeft wat moeilijkheden om dat te volgen. Hij zegt dat er bedragen voorzien 
worden op het einde van de legislatuur, maar dat het onduidelijk is wat er hiermee zal gebeuren. 
Hij zegt dat het geen spiegel is van de huidige toestand, van de huidige realiteit.  
 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan mevrouw Eynatten. De uitleg blijft dezelfde: in 2025 staan er 
kredieten die nu al bij de juiste doelstelling staan. Er wordt gesteld dat er kredieten zijn die men 
wil gebruiken voor nominatieve subsidies om zo de doelstelling te halen. Afhankelijk hoe deze 
doelstelling evolueert, worden deze kredieten in een ander jaar ingeschreven of in 2025 en wordt 
er daar een begunstigde aan gekoppeld. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of er verder gegaan kan worden. Hij geeft het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout geeft aan een vraag te hebben onderaan pagina 4 rond de bebossing actie van 
regionaal landschap Dijleland een 75.000 en 100.00 euro. Hij vraagt in welke mate dit gezien kan 
worden als een compensatie van de ontbossing van de Merodebossen. Hij geeft aan deze vraag 
nog gesteld te hebben want volgens het bosdecreet moet dat gecompenseerd worden. Jaren 
geleden wist men daar het antwoord niet op. Hij veronderstelt dat de provincie ondertussen tot 
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betere inzichten is gekomen en hij hoopt dus dat er nu geantwoord kan worden wat er met de 
herbebossing van de Merodebossen gepland is en of dit een onderdeel hiervan is. 
 
Voorzitter Poffé vraagt wie hie op zal antwoorden. Hij geeft het woord aan gedeputeerde Nevens, 
maar die blijkt niet meer aanwezig te zijn. Ondertussen is de klok van 15u ook gepasseerd. 
 
De raadsvoorzitter Dedobbeleer – Van den Eede geeft aan dat er ondertussen een raad van 
bestuur van Vlabinvest gestart is. De heer Smout zegt dat vandaag inderdaad alles op elkaar 
ingepland is. De raadsvoorzitter Dedobbeleer – Van den Eede zegt dat er inderdaad niet te lang 
uitgelopen kan worden, want om 17u is er ook nog een commissie regionaal landschap. 
Voorzitter Poffé zegt toch graag te willen verder werken zolang de commissie in aantal is. Hij zou 
graag het punt van Vera vandaag nog willen behandelen. Zolang de commissie in aantal is, stelt 
hij voor om gewoon verder te gaan. Voorzitter Poffé stelt voor de vraag van de heer Smout mee 
te nemen voor een volgende keer. De heer Smout vindt dit goed. Hij geeft aan dat het belangrijk 
is dat dit eens goed voorbereid wordt eigenlijk. Gedeputeerde Coppens geeft aan dat hij de vraag 
doorgeeft aan zijn collega Nevens zodat die op de raad kan antwoorden.  
 
Voorzitter Poffé gaat verder met de bespreking van de lijst. Hij stelt vast dat er geen opmerkingen 
meer zijn. 
 

Dit dossier werd door de raadscommissie besproken en wordt voorgelegd aan de provincieraad. 

 

5 Decretale rapportering 

Toelichting werking vorig en lopend jaar 
 
 

Voorzitter Poffé gaat naar de bespreking van de decretale rapportering. Hij geeft het woord aan 
mevrouw Eynatten. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan de dat de decretale rapportering ook gaat over de interne werking 
van financiën in 2021. Afgelopen jaar waren dat twee aparte agendapunten, maar omdat dat door 
elkaar liep, zijn deze nu samen genomen. 
 
Het eerste rapport gaat over debiteurenbeheer. Daar wordt een opsplitsing gemaakt tussen 
fiscale en niet-fiscale ontvangsten. Bij de fiscale ontvangsten is er nog 4,8mio euro te ontvangen. 
Dat zijn voornamelijk ontvangsten uit de opcentiemen van onroerende voorheffing. Steeds in juni 
ontvangen we het saldo van de afrekening. Voor 2021 hebben we nu nog geen brief ontvangen, 
maar dat wordt dan pas einde juli betaald. Maar dat is hier niet zichtbaar. Voor de niet-fiscale 
ontvangsten is 340.000 euro te ontvangen. 
 
Het rapport beheerscontrole wordt opgesteld aan de hand van de leidraad voor lokale besturen 
voor organisatiebeheersing, dus de leidraad van Vlaanderen. Deze draait om 5 doelstellingen 
voor financieel management.  
 
De eerste draait om de financiële planning op korte en lange termijn. Daar valt bijna alle werk van 
vandaag onder, aanpassingen meerjarenplan, jaarrekening en opvolgingsrapportering.  
 
Onder de tweede doelstelling valt de dagelijkse financiële werking. Dit wordt hier samen 
genomen met de derde doelstelling rond het correct innen van de inkomsten en een goed beheer 
van de uitgaven. Daar past zeer veel van de werking onder. Zo zijn er in 2021 weer verschillende 
opleidingen gegeven rond bestelbonnen, overheidsopdrachten en intervisiesessie rond subsidies. 
De digitalisering van het bestel- en facturatieproces dat gestart is in 2016 kent elk jaar nog 
optimalisaties, zo ook in 2021. Zo wordt er momenteel gewerkt aan een programma om de 
bestellingen binnen een raamovereenkomst beter te kunnen opvolgen. Ook aan de XML-
facturatie, dat is een bepaalde vorm om facturen digitaal te versturen van de leverancier zodat 
dat makkelijker in de boekhouding verwerkt kan worden. Ook hier kan binnenkort actief 
gepromoot worden bij de leveranciers om de facturen digitaal te verzenden. Visum is een apart 
rapport. Ook rond de digitalisering van de uitgaven is veel gedaan. Er is een nieuwe 
debiteurenstructuur opgesteld. Er zijn nog steeds financiële consulenten die rond gaan bij de 
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diensten en daar dan aandachtspunten meenemen. Rond de coördinatie van de verzekeringen is 
er afgelopen jaar de polis rond de burgerlijke aansprakelijk opnieuw aanbesteed en komt straks 
de brandverzekering aan bod. In 2021 is er 10mio euro leningen opgenomen op 20 jaar. Dat 
heeft mevrouw Eynatten daarstraks al toegelicht. Ook in 2021 werden de provinciale belastingen 
ingekohierd. In de toelichting is het wel het kleinste lijntje, maar voor financiën is dit wel zeer 
belangrijk: binnen de dienst is de nieuwe structuur in november 2021 operationeel geworden. 
Oorspronkelijk wilde de dienst wachten tot na de periode van verplicht thuiswerken, maar doordat 
dit bleef duren, is dit niet langer uitgesteld en in november gestart. Er is een centrale stafcel, er is 
een extern klantenteam rond provinciebelastingen en twee interne klantenteams die hun diensten 
volledig begeleiden bij al hun financiële zaken. Het voordeel is dat de interne klant nu veel beter 
weet bij wie hij terecht kan ongeacht hun vragen. Vroeger werd er veel meer in kotjes gewerkt 
rond ontvangsten, uitgaven, bestelbonnen, … nu zit alles binnen het team. Op die manier is er 
een betere back-up binnen financiën en wordt er aan kennisdeling gewerkt. Het is nog te vroeg 
om hier momenteel al een evaluatie van te maken. Maar indien er feedback komt vanuit de 
organisatie blijkt deze reeds positief te zijn. 
 
Doelstelling 4 gaat over de financiële rapportering.  Ook daar wordt er steeds gewerkt aan de 
optimalisatie van de bestaande rapporten.  
 
Doelstelling 5 gaat over de evaluatie van de financiële processen en de bijsturing daarvan. Er 
wordt veel informatie verzameld via de financiële consulenten en via hen kunnen we ook de 
nieuwe informatie toelichten. In 2021 is er gewerkt rond de formele procedure van 
subsidieontvangsten. Het Rekenhof heeft daar ook naar verwezen in haar verslag bij de 
jaarrekening. Momenteel wordt de toer van de organisatie gedaan voor de toelichting en het 
verzamelen van feedback. De directie financiën hoopt dit dit jaar te kunnen afwerken. Er wordt 
ook gewerkt aan een kader voor het bankrekeningenbeheer en het kasbeheer. Ook deze nieuwe 
procedures zullen eerst afgetoetst worden binnen de organisatie en vervolgen dan hun weg naar 
de deputatie. 
 
Het volgende rapport is een toelichting van de thesaurietoestand en de liquiditeitsprognose. Dat 
toont de financiële middelen op 30 april. Dat was toen 13,5mio euro. Vandaag is dat 8mio euro. 
We bouwen dus vanaf de tweede helft van het jaar de liquide middelen op door de voorschotten 
van de opcentiemen op de onroerende voorheffing. 
 
Het volgende rapport gaat over de evolutie van de budgetten. Dat rapport laat zien hoeveel van 
de budgetten al gerealiseerd is tot op 31 maart ten opzichte van het volledige budget van het jaar 
2022. De details zijn terug te vinden in het rapport zelf. De aanpassingen die zijn natuurlijk terug 
te vinden in de aanpassing aan het meerjarenplan. 
 
Het visumrapport is het laatste rapport van de decretale rapportering. De voorwaarde van het 
visum werden goedgekeurd door de provincieraad in het kader van de organisatiebeheersing. De 
praktische werkwijze is ook terug te vinden in het rapport. Het visum is een verplichte rol, maar 
intern wordt dit gekoppeld aan een adviserende en  ondersteunende rol voor de organisatie. 
Diensten kunnen ook vooraf advies vragen. In 2021 zijn er 663 visumdossiers gepasseerd. In het 
rapport is de opsplitsing per aard en onderverdeling opgenomen.  
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat dit in een snelle vaart het rapport was. Ze vraagt of er nog 
vragen zijn. Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten en vraag over en nog commissieleden 
vragen hebben. Hij concludeert dat de toelichting duidelijk was, want er zijn geen vragen. Hij 
bedankt mevrouw Eynatten daarvoor. 
 

Dit dossier werd door de raadscommissie besproken en wordt voorgelegd aan de provincieraad. 
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6 Dienstenopdracht brandverzekering 

 
Voorzitter Poffé geeft aan dat de bespreking bij punt rond de dienstopdracht is toegekomen met 
de selectieleidraad en het bestek met de voorwaarden voor gunning. Hij vraagt wie de toelichting 
zal geven. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat dit het bestek is voor het nieuwe dienstencontract voor de 
brandverzekering dat afgesloten wordt voor 4 jaar. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of er daar vragen bij zijn. Hij merkt op van niet en zegt dat dit dossier dan 
ook naar de provincieraad door verwezen kan worden. 

 

Dit dossier werd door de raadscommissie besproken en wordt voorgelegd aan de provincieraad. 
 
 

7 Advies jaarrekening 2021 VERA 

 
De voorzitter Poffé geeft het woord aan Véronique Janssens. 

 
Mevrouw Janssens bedankt iedereen om dit agendapunt naar voor te schuiven in de agenda 
zodanig dat Jan Depoorter de toelichting kan geven. Ze opent de presentatie en geeft het woord 
aan Jan Depoorter van SBB die VERA bijstaat als accountant. 
 
Meneer Depoorter bedankt Véronique Janssens en begint met de uiteenzetting van het 
schematisch overzicht van de balans. 
 
Belangrijk is wat er in het midden staat, het netto-bedrijfskapitaal. Dit is de buffer die aangeeft 
hoeveel vlottend activa, middelen die op korte termijn beschikbaar zijn, er meer zijn dan schulden 
op korte termijn. Dat geeft aan in welke mate alle schulden op korte termijn kunnen betaald 
worden. Hiervoor is een buffer van € 281.626,75 per eind 2021. Als we de volgende dia nemen 
zien we in eerst instantie de actiefzijde van de balans waar een vergelijking gemaakt wordt 
tussen 2021 en 2020. Het belangrijkste punt dat hier onmiddellijk opvalt zijn de immaterieel vast 
activa voor € 378.512,22 in 2021 en die er niet waren in 2020. Dat is een gevolg omdat vanuit het 
bestuursorgaan van VERA beslist is voor verschillende investeringsprojecten die VERA in 2021 
opgestart heeft en waarvoor de personeelskosten voor een stuk opgelopen zijn maar er reeds 
externe facturen van dienstverrichters binnengekomen zijn van die projecten. Deze projecten 
hebben een nuttigheidsperiode die veel langer is dan 1 jaar. Hieruit wordt ook een toekomstig 
rendement verwacht. Om die niet ten laste van de resultatenrekening van het jaar 2021 te laten 
maar die conform de boekhoudwetgeving      te gaan activeren als immaterieel vaste activa en 
gespreid in de tijd af te schrijven. Dat is dus de € 378.512,22 die je ziet staan onder de 
immaterieel vaste activa. 
 
De materiële vaste activa zijn € 1.031.047,75. Dat is enerzijds het gevolg van een aantal 
investeringen die plaatsvonden in 2021, dit in interne IT voornamelijk. Dit voor een € 78.000 en 
een klein bedrag werd ook geïnvesteerd in meubilair voor de vergaderruimte. Het bedrag op de 
afschrijven van de materiële vaste activa was in 2021 groter dan de nieuwe investeringen 
vandaar dat de netto boekwaarde met € 83.400 gedaald is. Even ter informatie van die € 
1.031.047,75 aan materiële vaste activa is € 850.000 de waarde van het terrein en vooral de 
gebouwen van VERA op de Remysite. Die € 850.000 onthoud die even, want die komt straks nog 
terug op de passiefzijde van de balans wanneer we het hebben over het eigen vermogen van 
VERA. 
 
Financiële vaste activa voor € 5.072,90, daar ziet men een stijging tegenover 2020. Het gaat hier 
over kleine bedragen maar die stijging is voornamelijk het gevolg van reservekapitaal van de 
vereniging van de mede-eigenaars van de Remysite dat opgevraagd werd en dus eigenlijk een 
vordering uitmaakt die VERA bij die vereniging van mede-eigenaars heeft. Ook werd er een 
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bijkomend aandeel genomen in Creat CV wat een aankoopcentrale is net zoals Poolstok. Dit om 
van hun diensten gebruik te maken of aankopen te kunnen doen. 
 
Binnen de actiefzijde van de balans is naast de materiele vaste activa de belangrijkste post de 
openstaande bedragen aan handelsvorderingen. Dat was € 819.235,17 eind 2021 ten opzichte 
van 2020 is dat een € 79.000 meer. Jullie weten dat een balans een momentopname is op 31 
december dus het moment waarop er gefactureerd is, beïnvloedt heel sterk dat cijfer maar ook 
het moment waarop ontvangsten al dan niet binnengekomen zijn. In die € 819.235,17 zit o.a. een 
bedrag van € 126.000 dat eigenlijk in kader van een VLAIO subsidie, het City of Things project, 
nog te factureren was met betrekking tot 2021. Dat verklaart alleen al de stijging in die rubriek 
van de handelsvorderingen. Voor de rest is het ook zo dat in de pure echt openstaande 
handelingsvorderingen IT-punt, de kosten delende vereniging, voor € 632.000 van dat 
openstaand bedrag zit. Dit is volledig normaal; er zitten geen vorderingen in die dubieus zijn en 
waarvan de inbaarheid twijfelachtig is.  
 
De overige vorderingen liggen wat lager eind 2021. Dit heeft te maken met het feit dat in 2020 in 
die rubriek een bedrag terugkwam van terug te vorderen RSZ. RSZ werkt altijd met voorschoten 
die opgevraagd worden op basis van de personeelssituatie op een bepaald moment in het jaar. 
Als er dan naar het einde van het jaar meer personeelsleden in dienst komen dan volgt er nog 
een eindafrekening RSZ in het volgende jaar. Dit moet dan boekhoudkundig al wel aan het jaar 
zelf toegewezen worden. In 2020 was dat een terugvordering van RSZ. Toen was er een lager 
personeelsaantal naar het einde van het jaar toe. Dit was in de voorschotten van de RSZ 
meegenomen. In 2021 was dit omgekeerd en gaan we zelfs een schuld aan RSZ zien 
terugkomen aan de passiefzijde van de balans omdat die voorschotten onvoldoende waren. Dat 
is die beweging van € 56.000 die je bij de overige vorderingen ziet staan. 
 
De liquide middelen van VERA bedragen € 487.910,65. Dit is € 99.000 lager dan in 2020. Het is 
duidelijk wanneer je vorderingen hoger liggen en je schulden gelijk blijven dat alleen al een 
verklaring is waarom de liquiditeiten een stuk dalen. Ook is er de impact van de  cashflow van het 
jaar 2021. 2021  heeft afgesloten met een verlies van het boekjaar en dat heeft ook een invloed 
op de stand van die liquiditeiten. 
 
De overlopende rekeningen bedragen € 35.015,88 wat bijna een gelijkaardig bedrag is met 2020. 
Dit betreft uitsluitend kosten die reeds gefactureerd waren in 2021 maar die op 2022 betrekking 
hebben. Die kost wordt dan via deze overlopende rekeningen aan het juiste boekjaar 
toegewezen. Dit zijn voornamelijk verzekeringen, autokosten (leasefacturen die al 
binnengekomen zijn) met betrekking tot het volgende boekjaar. 
Het totaal van de balans € 2.763.811,78 wat een € 221.000 hoger is dan vorig jaar. Dit is 
voornamelijk het gevolg van die activering van die samenwerkingsprojecten. Dat zijn projecten 
zoals digitale diensten monitoren, digiland, GIS,… 
 
Dan komen we aan de passiefzijde van de balans en daar vind je als eerste post die € 850.000 
die daarnet vermeld werd wanneer het over de materieel vaste activa ging. Er werd toen gezegd 
dat deze € 850.000 de boekwaarde van de terreinen en de gebouwen op de Remysite zijn. Het is 
zo dat op basis van het provinciaal subsidiereglement dat ten belope van de boekwaarde van de 
terreinen en gebouwen op de actiefzijde van de balans de winsten die VERA in het verleden 
gemaakt heeft niet als reserves beschouwd worden. Vandaar dat sinds 2020 dat bedrag 
afgezonderd wordt op de passiefzijde van de balans als eigen vermogen tegengewicht onroerend 
goed, zoals het hier is genoemd. Dit is gedaald ten opzichte van 2020. Dat zijn de afschrijvingen 
die in 2020 geboekt zijn op de gebouwen. Deze worden hier uit het eigen vermogen getrokken 
om te vermijden dat het eindresultaat van het boekjaar 2021 daardoor bezwaard zou worden. Dat 
gaat het resultaat dat te bestemmen is terug een stuk verhogen. Dat verklaart dan ook dat 
ondanks het feit van het verlies van het boekjaar de reserves toch nog met een € 19.000 stijgen. 
Dat is omdat het verlies van het boekjaar plus de afschrijvingen die onttrokken zijn aan dat eigen 
vermogen tegengewicht onroerend goed per saldo € 19.000 bedragen. Die € 19.000 die kan dan 
nog een bestemming krijgen in het voorstel van resultatenverwerking dat hier dan toegevoegd is 
aan de reserves.  Deze reserves bedragen € 351.823,42 eind 2021.  
 
Naast het eigen vermogen zijn er de schulden. Schulden op meer dan 1 jaar voor € 493.892,65. 
Dat zijn uitsluitend de verschillende leningen voor de aankoop van het gebouw op de Remysite. 
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Zowel de oorspronkelijke lening van 2005 als de bijkomende leningen die aangegaan zijn 2016 
en 2017. Dit is het gedeelte van die leningen dat niet in 2021 moet terugbetaald worden maar 
jaren nadien. Het gedeelte dat in 2021 terug te betalen is, is € 53.826,48 (= schulden binnen het 
jaar vervallend). 
 
Dan zijn er de handelsschulden wat hier een momentopname is van € 604.166,12. Dat lijkt zeer 
veel. Dat is bijna € 334.000 meer dan eind 2020. Dat heeft voornamelijk te maken dat er eind 
2021 een heel groot bedrag aan facturen van leveranciers en dienstverrichters is 
binnengekomen. Van die € 604.166,12 is groep S, het sociaal secretariaat, de belangrijkste. Dat 
is meer dan € 122.000 van dat openstaand bedrag en verder zijn ook IT consulting Ausy, Cronos 
en Poolstok belangrijke dienstverrichters die in deze rubriek zitten. Heel veel van deze facturen 
zijn heel laat in december 2021 binnengekomen. Sommige zelfs begin 2022 die als te ontvangen 
facturen nog aan het boekjaar 2021 zijn toegewezen. Dit was veel minder het geval in 2020. Dit is 
een opvallend stijging maar hier zit niets specifiek of abnormaal in. 
 
Schulden met betrekking tot belastingen en bezoldigingen waarvan het grootste gedeelte van 
deze schuld de voorziening van vakantiegeld betreft. Vanuit de boekhoudwetgeving dient op 
basis van de prestaties van het personeel van 2021 een voorziening aangelegd te worden voor 
het vakantiegeld dat in 2022 aan het personeel uitbetaald zal worden. Dit is € 316.000 van die € 
409.000. Anderzijds hebben we ook een RSZ afrekening gehad over 2021 die een schuld was in 
tegenstelling tot 2020 waar dat een terug te vorderen bedrag aan RSZ betrof. Dat verklaart de 
stijging hier in deze rubriek. Wat de balans betreft hebben we daarmee alle posten toegelicht. U 
ziet dezelfde totalen langs de passiefzijde. 
 
Als we dat dan vertalen in 2 ratio’s die iets zeggen over de financiële gezondheid van een 
organisatie. Zien we dat de liquiditeit, de mogelijkheid om op korte termijn de schulden die je hebt 
te kunnen aflossen, gedaald is bij VERA van 1,98 naar 1,23. Deze waarde moet 1 zijn om net 
voldoende middelen te hebben om op korte termijn aan je korte termijn schulden te kunnen 
voldoen. Aangezien deze 1,23 is wilt dit zeggen dat er ondanks de daling een voldoende buffer 
is.  
 
De solvabiliteit is ook licht gedaald door het verschil van het boekjaar maar die bedraagt nog altijd 
veel meer dan wat de meeste banken als norm stellen om een krediet te willen toestaan aan een 
organisatie. We spreken daar heel vaak van 25 à 33 % solvabiliteit dat daar als norm gesteld 
wordt. VERA zit aan 43,50 % wat op dat vlak iets zegt over de kredietwaardigheid van VERA. 
De resultatenrekening van 2021 sluit af met een verlies van het boekjaar van € 89.607,25 maar 
daar komt dan nog de onttrekking uit het eigen vermogen dat tegengewicht onroerend goed 
waarvan gesproken werd bij en dit ten belope van een € 108.000 wat maakt dat per saldo er € 18 
à 19.000 een bestemming moest krijgen wat in de balans opgenomen is als een toevoeging aan 
de reserves. De eigenlijke exploitatie resulteerde in - € 89.000. 
 
Als we gaan kijken naar de opbrengsten dan ziet u dat deze op het eerste zicht spectaculair 
hoger liggen. € 510.000 meer opbrengsten dan in 2020. Dit heeft puur te maken met de 
boekingswijze van de activering van de samenwerkingsprojecten die als immaterieel vaste activa 
geboekt werden. Diezelfde € 378.000 die we daarstraks vermeld hebben moet je enerzijds als 
opbrengst boeken. De kosten die daarvoor gemaakt zijn zitten gewoon in de diensten en diverse 
goederen en de personeelskosten. Echter als je dit activeert moet je die kosten hier laten zitten 
en moet dit onder wat men noemt, geproduceerde vaste activa dat onder de opbrengsten staat 
gaan verwerken. Als je daar even abstractie van maakt dan zie je dat de stijging van de 
opbrengsten van VERA nog een € 133.000 is en dat die niet zit in de gefactureerde omzet, die is 
bijna status quo ten opzichte van 2020. De stijging zit hem voornamelijk in de overige 
bedrijfsopbrengsten en dat heeft voornamelijk te maken met de VLAIO subsidie, City of Things, 
die in deze rubriek vervat zit en die de stijging van die overige bedrijfsopbrengsten verklaart. 
De totale kosten zijn € 5.386.592,70, dat is € 738.301,99 meer dan in 2020 maar in die € 738.000 
zit dus ook die € 378.000 aan kosten die voor die samenwerkingsprojecten werden gemaakt. Dit 
zitten voor een stuk onder de personeelskosten en anderzijds ook als het facturen van externe 
dienstverrichters betrof onder de diensten en diverse goederen. Dat geeft een negatief 
bedrijfsresultaat van € 73.808,11. 
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Er zijn nog de intresten op de leningen voor de gebouwen op de Remysite voor een € 14.245,62 
die als financiële kost daar af gaat en een € 1.553,52 aan rechtspersonenbelasting. In 2020 was 
dit € 0. Het is zo dat de rechtspersonenbelasting van zowel 2020 als 2021 in 2021 is toegekomen 
vandaar dat dat hier € 1.553,52 bedraagt. Normaal is dat per jaar een rechtspersonenbelasting 
van ongeveer de helft van dit bedrag. Dit geeft dan het resultaat dat reeds werd vermeld. 
 
Bij de evolutie van de resultatenrekening over 5 jaar ziet men dat vorig jaar met € 138.317,70 een 
behoorlijk winstgevend jaar was. Dit jaar was er een verlies. Dit is in vorige jaren ook geweest dat 
er dan weer een winst en dan weer een verlies was. Qua opbrengsten ziet u dat de gefactureerde 
omzet € 3.305.000 bedraagt. Als je dat vergelijkt met 2017 is dat spectaculair. Het is status quo 
met 2020 maar dat was ingecalculeerd. Het is wel een verdubbeling van de gefactureerde omzet 
tegenover 5 jaar geleden. Wat een sterke prestatie is. 
Wat de overige bedrijfsopbrengsten betreft zitten daar enerzijds de provinciale subsidies maar nu 
ook die VLAIO subsidie in. De totale bedrijfsopbrengsten werden reeds toegelicht. 
De kostenzijde ziet men ook nog eens over 5 jaar maar het is interessanter om eventjes naar de 
verklaring te kijken van de evolutie van de opbrengsten en van de kosten.  
De evolutie van de opbrengsten geeft weer dat de totale gefactureerde opbrengst gelijk blijf aan 
2020 maar u ziet dat daar wel plussen en minnen zijn. De opbrengsten van IT-beheer lagen € 
74.000 hoger dan in 2020 terwijl vanuit DPO en consultancy de opbrengst die gefactureerd 
werden lager lagen. De algemene subsidies, dat is die VLAIO subsidie waar al over gesproken 
werd. En dan uiteraard die activering van die kosten van de samenwerkingsprojecten, die € 
378.000.  
 
Als we dan nog eens naar de evolutie van de kosten kijken ziet u dat de belangrijkste stijging van 
de kosten zich voordoet bij de erelonen en de personeelskosten. De personeelskosten liggen € 
456.000 hoger dan in 2020. Er zijn meer voltijdse equivalenten geweest in 2021. In 2021 waren 
er dat 39,3 tegenover 35 in 2020. Dit is 3,4 voltijdse equivalenten meer. In die stijging van die 
personeelskosten zit ook een gestegen kost voor de opleidingen en de trainingen. Er is ook voor 
een stuk een verschuiving geweest naar 2021 omdat er omwille van corona verschillende 
opleidingen en trainingen niet door konden gaan. Er is ook een stijging van de selectie en 
rekruteringskosten voor het personeel van € 42.000 in 2021 ten opzichte van 2020. Dit zit ook in 
die stijging van € 456.000 en als we die elementen eruit halen is de eigenlijke bezoldigingskost 
met een € 356.000 gestegen en als je dat dan relateert aan die 3,4 voltijdse equivalenten dan is 
dat naast de indexatie een heel normale stijging van de personeelskosten.  
 
De stijging van de erelonen van € 245.000 naar € 456.000 hebben met een paar zaken te maken. 
Dit heeft te maken met een aantal interne vacatures die niet ingevuld konden worden zoals de 
communicatieverantwoordelijke. Hiervoor werd dan een extern iemand ingehuurd om die taken te 
vervullen. Er is ook veel meer juridisch advies geweest in 2021 dan in 2020 en ook dat verklaart 
de stijging van de erelonen. Het is ook in die rubriek erelonen dat er bepaalde facturen zitten van 
externen die voor die samenwerkingsprojecten die geactiveerd werden als immaterieel vaste 
activa zitten. 
 
Een andere stijging zie je voor de consultancy. In die rubriek zitten alle externen die ingehuurd 
worden door VERA voor de basisopdrachten die VERA vervult naar de lokale besturen toe. Er is 
daar in 2021 bij de IT beheerders behoorlijk wat ziekteverzuim geweest waardoor dat er externen 
ingehuurd zijn moeten worden wat een stijging van € 103.000 meebrengt.  
Daarnaast zijn de autokosten ook een stuk hoger dat heeft te maken met meer personeelsleden 
en dus meer autokosten maar ook met de gestegen brandstofkosten in 2021. De andere 
rubrieken liggen ofwel in lijn met 2020 of liggen een stuk lager dan in 2020.  
 
Tot slot als men in de BBC rapportering het resultaat voor VERA in 2021 gaat raadplegen dan 
gaat u daar een resultaat zien staan van - € 378.000. Dit is de eerste keer dat dit zo sterk afwijkt 
van het boekhoudkundig resultaat. Op zich is dit logisch omdat in het resultaat van BBC er op 
kasbasis wordt geredeneerd, wat is er betaald of wat is er ontvangen op de rekening. Dit is een 
boekhoudkundig resultaat en dit jaar zijn en een aantal speciale gevallen. We hebben de dingen 
die we altijd als verklaring hebben zoals de afschrijvingen, de wijziging in vakantiegeld, de over te 
dragen kosten en dergelijke. Maar daar is dit jaar in de rubriek van de investeringen ook die 
activering van die samenwerkingsprojecten als immaterieel vaste activa een belangrijke factor die 
verklaart waarom dat het resultaat boekhoudkundig een stuk beter is dan op kasbasis. Dit is 
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omdat dit bedragen zijn die van de rekening gegaan zijn en in het resultaat op BBC in min 
gekomen zijn terwijl die in het boekhoudkundig resultaat gespreid zijn als afschrijvingen over de 
volgende jaren in min gaan komen. Het sluit met elkaar aan. Dit beeld om duidelijk te maken dat 
het ene wat verplicht is uit de wetgeving dat VERA een boekhouding moet voeren zoals deze 
voor vennootschapen geldt en anderzijds ook die BBC boekhouding met dat resultaat op 
kasbasis. 
 
Meneer Depoorter vraagt of er vanuit de vergadering nog vragen zijn over deze toelichting. 
 
De voorzitter Poffé bedankt meneer Depoorter en vraagt nogmaals of er vragen zijn. Op het eerst 
zicht niet waaruit blijkt dat het allemaal heel duidelijk was en bedankt meneer Depoorter voor de 
toelichting. 
 
Mevrouw Janssens gaat een toelichting geven over wat VERA heeft gerealiseerd. De cijfers 
geven een goed beeld hoe het binnen VERA is gelopen maar we hebben met die cijfers natuurlijk 
ook zaken gerealiseerd voor de lokale besturen. We hebben als VERA 4 beleidsdoelstellingen. 
De eerste beleidsdoelstelling heeft te maken met onze organisatie. Enerzijds VERA als een 
voorbeeldorganisatie en VERA als werkgever. Je ziet als inkomsten de werkingstoelage van de 
provincie Vlaams-Brabant die is € 1.301.000 doorheen alle jaren van het meerjarenplan en aan 
de uitgavenkant zie je dat de uitgaven lager waren dan geraamd. Dat heeft te maken met 
thuiswerken, minder elektriciteits- en telefoonkosten, minder uitgaven gedaan op klein IT-
materiaal en licenties enzovoort.  
 
Als we dan gaan kijken naar de investeringen zoals Jan Depoorter al eerder aangaf hebben we 
iets van een € 78.000 geïnvesteerd daarvan is € 74.000 voor IT-materiaal, enerzijds vervanging 
van laptops en anderzijds ook een serververnieuwing. VERA heeft nog een serverinfrastructuur 
voor o.a. New Horizon het pakket dat we gebruiken voor de BBC wat nog niet beschikbaar in een 
cloudversie. Ook de firewall en netwerk heeft een aantal vernieuwingen ondergaan. 
Er zijn ook een aantal aanpassingen gebeurd aan het kantoor. VERA is gegroeid als organisatie 
en dat vraagt dat ze meer overlegruimtes hebben in de organisatie. Er wordt ook nog wel 
thuisgewerkt, al komen er wel veel mensen terug naar kantoor maar het aantal momenten 
waarop mensen willen samenwerken is sterk toegenomen. Er is ook € 52.000 kapitaalaflossing 
gebeurd op onze beiden leningen.  
 
In 2021 heeft VERA voornamelijk ingezet op een nieuwe organisatiestructuur. Ze zijn flink 
gegroeid en ze hebben hun visie scherper gesteld. Deze hebben woorden en beeld gekregen en 
als jullie morgen het jaarverslag in jullie brievenbus ontvangen dan gaan jullie daar ook de 
strategiekaart afgedrukt zien. De missie is verscherpt gezien de vele aanwervingen die we de 
voorbije jaren hebben gedaan, in de voorbije 2 jaren zijn er 14 nieuwe mensen gestart bij VERA. 
Dat wilt zeggen dat de neuzen weer in dezelfde richting moeten gezet worden en dan heb je 
maar beter een scherpe visie dat iedereen ook weet waarom we doen wat we doen. De 
organisatie is dan ook ingericht in 5 clusters waar er een nieuwe cluster “Business en 
samenwerking” is. Dat is voornamelijk de cluster die bezig is met relatiebeheer, zorgen dat we 
een vertrouwensrelatie hebben met de lokale besturen. Een andere nieuwe cluster is “Interne 
organisatie” wat vroeger de stafdiensten waren. Deze zijn nu in een aparte cluster opgenomen.  
Als we dan gaan kijken naar VERA als werkgever zie je daar dat er € 3.628.232,00 was aan 
personeelsgebonden kosten wat ten opzichte van 2020 een significante stijging is. Zoals Jan 
Depoorter aangaf is dat omdat we ook in VTE sterk zijn gegroeid van 35 VTE naar 39,3 VTE in 
2021. Dit door het feit  dat er wel wat extra geïnvesteerd is geweest in het terug samenbrengen 
van onze mensen, opleidingen laten volgen enzovoort. 
 
Er zijn 9 starters geweest in 2021 uit 2 selectierondes en er hebben ook 6 medewerkers VERA 
verlaten. Als de externe medewerkers worden meegeteld is VERA met tussen de 50 à 54 
medewerkers. 
 
De 2de beleidsdoelstelling heeft te maken met virtuele centrumsteden ofwel de 
samenwerkingsverbanden. Het grootste deel van uitgaven die in deze beleidsdoelstelling vervat 
zijn doen we met de € 1.300.000 werkingstoelage die we krijgen van de Provincie. In eerste 
instantie zetten we hier in op infomomenten, kennisdelingsmomenten met de lokale besturen. Als 
we dan spreken over onze virtuele centrumsteden dan heeft VERA 107 leden. 2 nieuwe leden in 
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2021, de stad Leuven, die waren voordien lid via Helix maar Helix is opgehouden te bestaan en 
Providentia, een sociale huisvestigingsmaatschappij in Asse. Er zijn 22 overlegmomenten 
geweest waarvan 18 IT-overlegmomenten en nieuw van 2021 zijn er ook DialooG-momenten 
geweest waar zo dadelijk verder op in zal gegaan worden. In 2022 wil VERA niet alleen besturen 
terug fysiek gaan samenbrengen maar willen we echt een virtual community met een 
communityplatform gaan opzetten en dat hoopt VERA eind dit jaar te lanceren. 
 
DialooG is het samenbrengen van de GIS-coördinatoren. Dit was een opdracht dat vroeger bij de 
Provincie zelf lag en die sinds 2 jaar aan VERA is overgedragen. De provincie werkte met GIS-
archipels, regionale samenwerkingsverbanden. VERA wil echt de maturiteit van GIS in de lokale 
besturen gaan verhogen wat aansluit bij de missie van daarnet en daarom willen we besturen 
gaan samenbrengen volgens hun GIS maturiteit. Op deze moment is VERA volop bezig met een 
GIS meting waarin we besturen dan ook correct kunnen samenbrengen en die momenten 
noemen we Dialoog met de D van data en de G van GIS. 
In 2021 heeft VERA voor de eerste keer een stand gehad op Digitaal Vlaanderen en dat plannen 
ze ook om in 2022 opnieuw te doen omdat ze merken dat die brug naar hogere overheid 
belangrijk is. VERA is ook partner van Vlaanderen om de bouwstenen die Vlaanderen aanbiedt 
naar de lokale besturen om die mee te faciliteren (het gebruik daarvan) en daarom dat we ons 
ook inschrijven op de Trefdag van Digitaal Vlaanderen.  
 
Een belangrijk aspect zijn de samenaankoop en de samenwerkingsprojecten. Hier zijn die 
immaterieel vaste activa mee in vervat. De dienstverlenging werd verder uitgebouwd en er werd 
geïnvesteerd in het traject van digitale transformatie via de digitale dienstenmotor. Er werd een 
leidraad geschreven voor digitale telefonie. Er zijn namelijk heel wat besturen aan het 
overstappen naar teams als hulpmiddel in digitale telefonie en ook VERA heeft dit ondertussen 
zelf gedaan. Er is ook nog een traject dat al een aantal jaren loopt omtrent onderzoek naar de 
nieuwe digitale werkomgeving en in het kader daarvan had VERA vorige week vrijdag nog een 
infodag samen met Cronos en Microsoft voor de lokale besturen. 
De raamovereenkomsten die VERA heeft voor de lokale besturen hebben in 2021 € 2.474.314,95 
kunnen realiseren als besparing. Dat is significant lager dan 2020 maar 2020 hebben besturen 
massaal veel IT-materiaal aangekocht en dan voornamelijk laptops om de medewerkers thuis te 
kunnen laten werken dus het is logisch dat er 2021 minder uitgaven zijn gebeurd wat betreft IT-
materiaal en daarom dat er ook een daling is van € 1.600.000 is wat betreft gerealiseerde 
besparingen. 
 
De 3de doelstelling heeft te maken met de kostendelende diensten die we brengen naar de 
lokale besturen toe. Hier worden heel wat externe medewerkers ingezet. Dit is een bewuste 
keuze om 30% van de eigen medewerkers die naar lokale besturen diensten leveren dat dit 
externe medewerkers zijn. Op die manier kunnen we de schommelingen in de vraag op een 
betere manier opvangen dan met de eigen medewerkers. In de presentatie is per type 
dienstverlenging aangeven hoeveel dagen  externe medewerkers werden ingeschakeld. 
De inkomsten in 2021 zijn op hetzelfde niveau gebleven als in 2020. Er zijn wel wat 
schommelingen te merken. Er zijn diensten die nog wel gegroeid zijn namelijk het IT-beheer en 
de Servicedesk en andere diensten waarop wat minder gerealiseerd is dan geraamd werd. 
Als er dan gekeken wordt in cijfers dan gaan we kijken naar de projecten. Er zijn 43 technische 
projecten die gedaan werden bij verschillende besturen. Ook dit is opgenomen in het jaarverslag 
dat hopelijk morgen in jullie brievenbus zit. 
 
De indeling van de eigen inkomsten zijn voornamelijk inkomsten gerealiseerd via de interlokale 
verenging IT-punt. 96 % van de dienstverlenging van VERA loopt via de interlokale verenging en 
dus slechts 4% verloopt rechtstreeks vanuit VERA. Ook hier komen dezelfde diensten terug, 
DPO diensten, projectconsultancy IT-beheer enzovoort. 
Er zit ook een opdracht in om nieuwe dienstverlenging te ontwikkelen en dan voornamelijk in het 
kader van informatiebeheer en kostendelende diensten rond GIS. In 2021 heeft VERA wel 
diensten rond informatiebeheer gerealiseerd maar niet apart geboekt. Deze zijn mee geboekt in 
het grotere project digitale transformatie wat ze momenteel in Zaventem aan het doen zijn. 
De 4de beleidsdoelstelling heeft te maken met het extra beleidsinitiatief dat vanuit de provincie is 
genomen rond Slimme Regio Vlaams-Brabant. VERA ontvangt hier ook een werkingstoelage 
voor van € 145.178,00 en zoals Jan Depoorter een aantal keer heeft aangegeven schrijven we 
ook in op de verschillende VLAIO- & Efro-projecten. VERA heeft er al een aantal gerealiseerd in 
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Geetbets en in Tremelo. Deze zijn momenteel aan het werk in een Efro-project met POM 
Vlaams-Brabant. Er zal in de loop van het jaar ook nog een VLAIO-traject opstarten met Halle, 
Visualo, wat ook goedgekeurd is. VERA heeft aan de oproep die nu net afgerond is waar nu de 
verschillende projecten voor moesten worden ingediend aan 3 van de 31 projecten geschreven. 
Daarnaast is er ook aan de uitgavenkant een uitgave geweest voor een Dataplatform Slimme 
Regio. Eén van de ambities die VERA heeft binnen het beleidsdomein Slimme Regio is het 
creëren van een dataplatform waar de data van de lokale besturen en de Provincie kan worden 
samen gebracht en op die manier het data gedreven beleid bij de lokale besturen kan stimuleren 
en faciliteren. 
 
VERA heeft 5 projecten gedaan heel specifiek in de regio van Slim & Smart. Dit zijn misschien 
projecten waar jullie al wel van gehoord hebben zoals het slimme cameraverhaal in de dorpskern 
van Geetbets om daar het sluipverkeer tegen te gaan. Dit was een proefopstelling die daar 3 
maanden heeft gestaan en die geëvalueerd is geweest. Er is ook een traject geweest in De Laak 
voor sensoren voor de waterkwaliteit en er zijn ook mobiele camera’s die geïnstalleerd worden. 
Er is één geïnstalleerd op de fietssnelweg in Zemst. Daarnaast ook het verhaal van het 
dataplatform en het databeheer en het LocusFocus verhaal wat VERA doet met de POM Vlaams-
Brabant. 
 
Als er dan naar de cijfers wordt gekeken voornamelijk naar het BBC-gewijs zien we dat het 
budgettair resultaat van het boekjaar negatief is, - € 378.035 maar dat ons beschikbaar budgettair 
resultaat nog steeds positief is en onze gecorrigeerde autofinancieringsmarge op het einde van 
het meerjarenplan ook positief is. 
 
Tot slot is er nog de ratio van de eigen inkomsten ten opzichte van de subsidies. In de 
presentatie ziet u onderaan de blauwe balk, dit zijn de werkingstoelage die VERA standaard krijgt 
voor zijn werking, € 1.300.000. Daarop zit een lichtgroen balkje bovenop wat de werkingstoelage 
specifiek voor het beleidsdomein Slimme Regio is. Het paarse blokje zijn de subsidies die VERA 
krijgt toegekend op basis van goedgekeurde projecten in de verschillende projectoproepen van 
VLAIO of Efro. Het grote oranje stuk zijn de eigen inkomsten. Op deze moment heeft VERA 67% 
eigen inkomsten ten opzichte van 33% subsidies. De procenten subsidies is de laatste jaren met 
een aantal procenten toegenomen wat voornamelijk te maken heeft met de extra subsidies die 
VERA probeert aan te boren vanuit Vlaanderen. Wat ook al aangegeven werd is dat 96% van 
onze kostendelende diensten verloopt via de interlokale verenging IT-punt. 
 
Mevrouw Janssens vraagt of de commissieleden nog vragen hebben. 
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Janssens en vraagt of er nog vragen zijn rond deze toelichting. 
Vervolgens bedankt de voorzitter mevrouw Janssens voor deze toelichting en stelt hij voor om de 
vergadering te stoppen. 
 

Dit dossier werd door de raadscommissie besproken en wordt voorgelegd aan de provincieraad. 

 
 
 
Voorzitter Poffé stelt voor te stoppen met de vergadering en morgen verder te gaan. Na kort overleg 
met de diensten, kunnen wij morgen al vanaf 10u verder gaan met de agendapunten van deze 
vergadering. De diensten zullen zo snel mogelijk een nieuw vergaderverzoek doorsturen. De 
diensthoofden mijnheer Jaspers en mevrouw Geens worden morgenvoormiddag dan ook verwacht. 
De voorzitter biedt zijn verontschuldigingen aan dat het vandaag niet heeft willen lukken. We 
verwachten de diensthoofden morgen terug om de toelichting te geven rond de resterende 
agendapunten. Is dat voor iedereen ok is zo. Dus morgen om 10u een nieuwe commissievergadering. 
De voorzitter zal erover waken dat er volgend jaar een vergadering meer ter beschikking is. 
 
De heer Smout reageert hierop en zegt dat hij er om 10u niet zal kunnen bijzijn. Het is niet voorzien 
van ’s woensdags te vergaderen. Er zijn mensen die werken overdag. Vanaf 16u30 zou dat wel  
kunnen.  
Voorzitter Poffé geeft aan dat hij gelooft dat dit een probleem is. De heer Smout stelt vervolgens 16u 
voor. De voorzitter zegt dat dat voor hem een probleem geeft en vraagt hoe dat bij de anderen zit. 
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De heer Smout stelt voor om onder de middag te vergaderen. Mevrouw Sneyers geeft aan dat het 
voor haar kan maar pas vanaf 11u en dat over de middag misschien niet zo slecht is.  
 
Voorzitter Poffé zegt dat hij wil overleggen met de diensten om later in de voormiddag te starten. 
 
De heer Tobback vraagt hoeveel werk er nog is. Voorzitter Poffé geeft aan dat dat wat afhankelijk is 
van de tussenkomsten. De heer Tobback geeft aan dat hij zich wel wil schikken als dat iedereen 
toelaat van deel te nemen. En hij baseert zicht daarvoor op de belofte van de voorzitter om het 
volgend jaar op een meer zinnige en liefst fysieke manier te organiseren want dit is toch werkelijk niet 
ideaal. Laten we de dingen zeggen zoals ze zijn. Maar hij wil zich schikken en beloven dat ze gedaan 
krijgen tussen 12u en 13u. De heer Tobback vraag nogmaals wat er nog op de agenda staat. 
 
Voorzitter Poffé zegt dat er nog 4 punten en de rondvraag, 5 punten dus op de agenda staan. Het 
gaat over een raamcontract, over de terugblik van de dienst P&O, personeel en organisatie, de 
toetreding tot de lopende raamovereenkomst en dan nog de wijziging van de rechtpositieregeling en 
het arbeidsreglement. 
 
De heer Tobback stelt voor het dan om 12u of om 11u30 te zetten. Hij belooft dat hij maar één 
tussenkomst zal doen of zelfs geen voor dat raamcontract. 
 
De heer Smout geeft aan dat er voor het punt van personeel wel wat meer kan zijn. 
 
Voorzitter Poffé zal het zo voorleggen en nog bespreken met de diensten en zal er getracht worden 
om op de middag tussen 12u en 13u te vergaderen. Hij vraagt of dat goed is voor iedereen. De heer 
Tobback, de heer Smout en mevrouw Sneyers bevestigen dit en bedanken de voorzitter. 
 
Voorzitter Poffé bedankt iedereen voor de inspanning en zegt mekaar morgen dan weer te horen en te 
zien.  
  
 
 
 
 
 
Datum volgende vergadering  15 juni 2022 (onder voorbehoud) 
Einduur van de vergadering 16u04 
 
 
De secretaris, De voorzitter, 
 
 
 
Tine Bottu Eddy Poffé 


